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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA junij 2023 Razstava: Gabriela Babnik Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA maj 2023 Poletno branje Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 1. 6., 17.00
Sončni vitaminček – zdravilna pripovedka za 
otroke

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 3. 6. Čaven (1186 m), Golaki Čaven Planinsko društvo Šoštanj

ZABAVA sobota, 3. 6., 8.00–17.00 Druženje krajanov KS Skorno-Florjan Dom krajanov Skorno-Florjan KS Skorno-Florjan

SEJEM ponedeljek, 5. 6., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

USTVARJALNICA četrtek, 8 6., 17.00 Četrtkova peta Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 10. 6. Dan slovenskih planincev v Zasavju Zasavje Planinsko društvo Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 10. 6.
Kolesarjenje Bled–Zajamniki–Bohinjska 
Bistrica

Gorenjska Planinsko društvo Šoštanj

MUZEJ sobota, 17. 6., 18.00 Poletna muzejska noč
Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

RAZSTAVA torek, 20. 6., 18.18
Otvoritev razstave »V tančici pomladi odeta 
harmonija«

Vila Mayer Šoštanj Društvo Harmonija Šoštanj

PLANINSTVO petek, 23. 6. Čistilna akcija Ravenske poti Ravne Planinsko društvo Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 24. 6.
Skupna akcija šaleških planinskih društev 
Varno v gore

Šaleška dolina Planinsko društvo Šoštanj

PROSLAVA sobota, 24. 6., 19.00 Prireditev ob dnevu državnosti Športno igrišče Skorno
Občina Šoštanj in Turistično 
društvo Skorno

PLANINSTVO nedelja, 25. 6. Pohod po Ravenski planinski poti Ravne Planinsko društvo Šoštanj

PLANINSTVO petek, 30. 6.–2. 7. Družinski planinski tabor Slovenija Planinsko društvo Šoštanj

Napovednik
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Na letošnji očiščevalni akciji, ki je potekala 
po celotni občini Šoštanj, je več kot 500 pro-
stovoljcev pobralo 11.320 kg odpadkov. 
Tudi letos je v akciji sodelovalo vseh devet krajev-
nih skupnosti. Čistili so sprehajalne poti, obronke 
cest, brežine vodotokov, uredili okolice domov in 
podobno. Z žalostjo ugotavljajo, da je v naravi še 
vedno veliko preveč smeti in stvari, ki tja ne so-
dijo. V nekaterih krajih pa so veseli, saj opažajo, 
da je nesnage v naravi manj kot v preteklih letih.
Občina Šoštanj je poskrbela za nakup vrečk za 
smeti in rokavic, poskrbela za odvoz odpadkov 
ter organizirala skupno druženje ob Družmirskem 

jezeru po koncu akcije, kamor je prišla več kot 
polovica vseh sodelujočih. Tam se je vsem prosto-
voljcem zahvalil za njihov prispevek župan Občine 
Šoštanj Boris Goličnik. Akcija je potekala v sklopu 

Dneva za spremembe, ki je bil letos 15. aprila, 
vendar smo v naši občini očiščevalno akcijo zaradi 
slabega vremena za en teden prestavili in jo iz-
vedli ob dnevu Zemlje. Kot smo že poročali, je Občina Šoštanj podpisala 

pogodbo z mag. Bojanom Mažgonom za izde-
lavo dolgoročne strategije razvoja. Občina želi 
celovito pristopiti k oblikovanju vizije in strate-
gije (VIS) razvoja Občine za naslednje 10-letno 
obdobje.

Osnovni cilj projekta »VIS Občine Šoštanj« je, 
da na podlagi analitičnega pristopa ob aktivnem 
sodelovanju lokalnega prebivalstva dosežemo 
konsenz o viziji in smereh razvoja naše lokalne 
skupnosti, ki bo temeljil na vrednotah tukaj ži-
večih ljudi.
Nadaljevali bomo vse dobro začete projekte, v 
sodelovanju s strokovnimi službami, zainteresira-
no javnostjo in ostalimi interesnimi skupinami pa 
bomo pripravili temeljni in hkrati zavezujoč do-
kument za izvajanje kratkoročnih, srednjeročnih 

in dolgoročnih razvojnih aktivnosti s ciljem, da v 
okviru svojih prostorskih zmožnostih zagotovimo 
čim hitrejši gospodarski, socialni in prostorsko traj-
nostni razvoj Občine Šoštanj ter povečamo kako-
vost bivanja v celotni občini za vse prebivalke in 
prebivalce. Ta strategija bo tudi dejanski pregled 
trenutnega stanja v občini, dolgoročno pa bomo v 
njej opredelili pet glavnih področij:
•	 GOSPODARSTVO (podjetništvo, turizem, kme-

tijstvo …),
•	 OKOLJE (prostorsko načrtovanje, varovanje 

okolja, komunalna infrastruktura, obnovljivi 
viri in učinkovita raba energije …),

•	 PROMET (prometna infrastruktura, trajnostna 
mobilnost, telekomunikacije …),

•	 VZGOJA in IZOBRAŽEVANJE (predšolska vzgo-
ja, osnovnošolsko izobraževanje, štipendije 
…),

•	 KAKOVOST ŽIVLJENJA IN BIVANJA (kultura, 
šport, zdravstvena oskrba, dolgotrajna oskr-
ba, varnost, sociala, mladi, stanovanjska po-
litika …).

K oblikovanju »VIS Občine Šoštanj« želimo priteg-
niti čim širšo populacijo občanov. Pripravili smo tri 
delavnice, dve sta bili namenjeni vabljenim pred-
stavnikom interesnih skupin, ena pa bo namenjena 
vsem prebivalcem občine Šoštanj, in sicer v pone-
deljek, 29. maja 2023, ob 18. uri v Gasilskem domu 

Šoštanj. Delavnice so enake, zato se vsak, ki to 
želi, udeleži le ene izmed njih, vodi jih mag. Bojan 
Mažgon, ki je izbrani izvajalec celotnega projekta.
Gre za  delavnice z nadpovprečno angažiranimi ob-
čani, s katerimi želijo izvajalci pridobiti informacije 
in videnje občanov o razvoju Občine v prihodnje, 
in sicer na petih že zgoraj omenjenih področjih oz. 
stebrih razvoja: gospodarstvo, promet, okolje, izo-
braževanje in kakovost življenja.
Poteka tudi raziskava javnega mnenja pri na-
ključno izbranih občanih. V ta namen lahko 
pričakujete (mogoče so vas že), da vas bodo so-
delavci v projektu obiskali na domu ali ustavili 
na javnih mestih v občini Šoštanj in vas prosili 
za izpolnitev ankete. Prosimo, da z njimi sodelu-
jete in tako postanete del projekta, od katerega 
pričakujemo, da bo poenotil naše cilje in vizijo za 
prihodnost.
Končni dokument »VIS  Občine Šoštanj« – vizijo ra-
zvoja Občine na podlagi vrednot občanov  bomo 
javnosti predstavili po zaključku projekta, še v le-
tošnjem letu.
Za namen strategije je Občina Šoštanj naročila iz-
delavo celostne grafične podobe, ki jo je izdelala 
Opa!celilca – Bojan Pavšek in Sebastjan Kurman-
šek. Vsakemu stebru so določeni atributi, ki so bili 
vodilo za nastanek znaka za posamezni steber. Ti 
stebri so povezani v celoto – znak, ki se uporablja 
v dveh oblikah: kot krog ali v podobi pasice. 

Osnovna šola Karla Destovnika - Kajuha Šoštanj 
je letos pripravila že 55. razstavo Likovni svet 
otrok. Mladi so ob podpori mentorjev ustvarjali 
na temo Brezčasni živalski motivi. Na natečaj je 
prispelo več kot 3400 izdelkov, strokovna komi-
sija jih je za razstavo izbrala 253. 
Kot častni gost je Likovni svet otrok 2023 otvoril 
župan Boris Goličnik, ki je dejal, kako pomembno 
je, da mladi razvijajo svoj talent in ustvarjajo, ter 
poudaril, da je vsakršno udejstvovanje, bodisi na 
likovnem, glasbenem ali športnem področju med 
mladimi izjemno pomembno za njihov celostni ra-
zvoj, hkrati pa jih to tudi odvrača od privlačnosti 
pametnih telefonov, tablic, video iger, interneta, 
socialnih omrežij … 
Čestital je vsem ustvarjalcem in njihovim mentor-
jem ter obljubil, da bo Občina Šoštanj Likovni svet 
otrok podpirala tudi v prihodnje.

Skozi Šoštanj Direkcija RS za ceste gradi državno kolesarsko povezavo. 
Gradbišče si je ogledal župan Boris Goličnik s sodelavci. Preveril je, kako 
potekajo dela na terenu in se srečal z nekaj prebivalci, ki živijo ob trasi.
Nova kolesarska steza poteka od Tresimirjevega parka do obstoječe kolesar-
ske in pešpoti v Metlečah. Dela bodo zaključena predvidoma do konca poletja, 
za našo občino pa bo to lepa pridobitev.

V Športni dvorani Osnovne šole Karla Destovni-
ka - Kajuha Šoštanj je potekala osrednja držav-
na proslava v počastitev dneva upora boja proti 
okupatorju. Slavnostna govornica na prireditvi 
je bila predsednica Državnega zbora Republike 
Slovenije mag. Urška Klakočar Zupančič.
Kulturni program, pod katerega se je s scenarijem 
in režijo podpisal Tomaž Letnar, so na pobudo 
župana Borisa Goličnika sooblikovali tudi Mešani 
pevski zbor Svoboda Šoštanj in Pihalni orkester 
Zarja Šoštanj. Ustvarili so izjemen dogodek, na ka-
terega smo lahko v Šoštanju zelo ponosni. Po ura-
dnem delu je sledilo druženje vseh gostov v šolski 

avli, predstavnike Vlade Republike Slovenije in 
predsednico Državnega zbora pa je nato župan 
gostil v protokolarnem objektu Občine Šoštanj v 
Vili Mayer. Povedal je, da je izjemno ponosen na 
to, da je bila državna proslava prvič organizirana v 

Šoštanju in se vsem zahvalil za udeležbo. Podob-
no je tudi minister za okolje, podnebje in energijo 
Bojan Kumer dejal, da je vesel in ponosen, da je 
bila proslava v njegovem rojstnem kraju.
Na neformalni ravni je župan ministrom predstavil 
nekatere ključne projekte Občine v prihodnjem 
obdobju, z zanimanjem pa so si ogledali Vilo 
Mayer in prisluhnili kratki predstavitvi občine Šo-
štanj.

Naša občiNa

n a š a  o b č i n a

Na očiščevalni akciji 
pobrali kar 11.320 kg 
odpadkov

Izdelava dolgoročne 
strategije razvoja 
Občine Šoštanj

Župan kot častni gost 
odprl 55. razstavo 
Likovni svet otrok

Izgradnja kolesarske steze 
skozi Šoštanj

Državna počastitev 
dneva upora proti 
okupatorju v 
Šoštanju

Tjaša RehaR

n a š a  o b č i n a
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»Smrti in izgube so del življenja, ne moremo 
jih napovedati in ne moremo se jim izogniti. 
Pomembno pa je, da žalovanju, ki sledi izgu-
bi, pustimo prostor in čas.« Tako so ob vabilu 
na odprtje obeležja za vse umrle otroke med 
nosečnostjo ali kmalu po njej zapisali v Za-
vodu ŽIV!M. 
Obeležje »V ljubeč spomin na naše drage otroke« 
je na pobudo Zavoda ŽIV!M in ob podpori društva 
Hospic na pokopališču v Podkraju postavila Me-
stna občina Velenje.
Odkritju obeležja, ki ga je blagoslovil celjski škof 
Maksimilijan Matjaž, se je poklonil tudi župan 
Občine Šoštanj Boris Goličnik.

V Kulturnem domu Šoštanj so člani sveta Kra-
jevna skupnost Šoštanj pripravili srečanje s 
krajani. Uvodoma je člane – Denis Pučko, Peter 
Bricman, Žiga Krajnc, Maša Stropnik, Janja Bur-
kelc in Marko Krumpačnik – predstavila pred-
sednica Urška Kurnik.
Na kratko je še predstavila delovanje krajevne 
skupnosti, ki med drugim skrbi za Tresimirjev park 
in tržnico. Na obeh je ena ključnih težav vanda-
lizem. 
Spregovorila je o delu KS v prihodnje, med drugim 
v kratkem načrtujejo izobraževanje pri uporabi de-
fibrilatorjev za vse krajane. 
Zbrane je pozdravil župan Boris Goličnik, ki je 
povedal, da je vesel takšnih srečanj, in v nada-
ljevanju tudi odgovarjal na vprašanja. Obisko-
valce je zanimala šoštanjska obvoznica, uredi-
tev Družmirskega jezera, dvorec Gutenbuchel, 
vsebina Kajuhovega doma, izgradnja individual-
nih hiš in blokov v Metlečah, kolesarska steza, 
želijo si steze za tekače, oživitev Glavnega trga, 
športni park …
Župan je za veliko pobud in vprašanj dejal, da so že 
v občinskem načrtu. Poudaril je, da se bo Občina 

o vsem, kar bo izvajala, pogovarjala s prebivalci.  
Skupni interes vseh je urejeno in čisto mesto ter 
mesto, ki bo privlačno mladim, da bodo radi tu 
tudi ostali. 
Župan je dejal, da Občina veliko pozornosti že se-
daj namenja čiščenju nasmetenih območij, cvet-
ličnim zasaditvam …, kar so občani tudi opazili. 
Nekaj je že bilo narejenega, veliko še bo, saj je 
tudi županu zelo pomembno, da je mesto lepo, in 
želi, da bi se vsi tukaj dobro počutili – tako 

domačini kot obiskovalci. »Čudežev čez noč ne 
gre pričakovati, se bomo pa vsekakor za to trudi-
li,« je dejal župan. 
Poudaril je še, da želi Občina pripraviti čim več 
projektov z gradbenim dovoljenjem, kar je pogoj, 
da lahko kandidiramo na različnih razpisih in pri-
dobimo sofinancerska sredstva.
Vse občane je povabil na delavnice, na katere 
bodo vabljeni v sklopu priprave dolgoročne Vizije 
in strategije Občine Šoštanj.

S slovesnim prerezom traku so konec aprila 
še uradno predali namenu prenovljen most, 
ki povezuje Lokovico in Veliki Vrh. Prenova 
mostu je stala pol milijona evrov, 130 tisoč 
je prispevala država, ostali del pa sta v ena-
kih deležih sofinancirali Občini Šoštanj in 
Šmartno ob Paki.
Zbrane na krajši slovesnosti sta nagovorila žu-
pana obeh Občin, ki ju most povezuje. Janko 
Kopušar, župan Občine Šmartno ob Paki, se 
je zahvalil vsem, ki so kakorkoli sodelovali pri 
prenovi tega mostu, posebej je izpostavil kra-
jane, ki so v času del imeli kar nekaj nevšeč-
nosti in daljšo pot do doma. Boris Goličnik, 
župan Občine Šoštanj, pa je izpostavil, da ta 
most dokazuje dobro sodelovanje obeh občin. 
Dejal je, da se na Občini zavedajo, da so meje 
na papirju sicer natančno zarisane, v praksi in 
med prebivalci pa je treba na te stvari gleda-
ti tudi s praktičnega in uporabnega stališča. 
Vsem je zaželel srečno vožnjo in varno upo-
rabo mostu.
Da bo promet na mostu potekal res varno, je 
župnik Ivan Napret most tudi blagoslovil.
Slavnostni prerez traku so opravili: oba župa-
na – Janko Kopušar in Boris Goličnik ter pred-
sednik vaške skupnosti Gavce – Veliki Vrh 
Marko Tuk in predsednik Krajevne skupnosti 

Lokovica Boštjan Dermol. Župan Boris Golič-
nik je k prerezu traku povabil tudi nekdanjega 
župana Občine Šoštanj Darka Meniha, saj 
se je pogodba za prenovo mostu podpisala v 
njegovem mandatu. V kulturnem programu so 
sodelovali učenci Glasbene šole Fran Korun 

Koželjski Velenje, tolkalci iz oddelka Šoštanj, 
ki so z zanimivo improvizacijo pokazali, da 
most tudi odlično zveni, nekoliko starejši tro-
bilci iz Šmartnega ob Paki in z zabavno plesno 
točko članice Vaške skupnosti Gavce – Veliki 
Vrh.

Do 5. junija je v avli občinske stavbe in na 
spletni strani Občine Šoštanj javno razgrnjen 
dopolnjen osnutek Občinskega podrobnega 
prostorskega načrta (OPPN) za blokovno 
gradnjo v Metlečah. 
Javna obravnava bo v sredo, 31. maja 2023, ob 
16. uri v Kulturnem domu Šoštanj. Vabljeni.

V Podkraju obeležje 
»V ljubeč spomin na 
naše drage otroke«

Srečanje krajanov 
KS Šoštanj

Odprtje mostu na 
meji med občinama 
Šoštanj in Šmartno 
ob Paki

Javna razgrnitev 
in javna obravnava 
OPPN za blokovno 
gradnjo v Metlečah

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj
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Župan Boris Goličnik
Šoštanj ima od novembrskih volitev in ura-
dne zaprisege, ki je bila 8. decembra 2022, 
novega župana. Prepričljivo je proti ostalim 
kandidatom že v prvem krogu zmagal Boris 
Goličnik, kar mnoge niti ni presenetilo. Gos-
pod Goličnik je že dolga leta prisoten v lokal-
ni skupnosti kot gasilec, občinski svetnik, or-
ganizator dobrodelnih akcij in koncertov ter 
nenazadnje predan član skakalnega kluba 
Šoštanj, ki je obnovil tudi že skoraj pozablje-
no skakalnico v Munti grapi. Boris Goličnik 
je človek akcije, prijazen, odločen, dober 
vodja, sočuten in pravičen. Temu bo najbrž 
pritrdil vsak, ki ga pozna, in gotovo dodal 
še poštenje in načelnost ali kakšno osebno 
izkušnjo. Občani so mu na volitvah izkazali 
veliko zaupanja, kar je priznanje in hkrati od-
govornost. O tem in onem je tekla beseda in 
veseli smo, da intervjuja nismo naredili takoj 
po volitvah. Saj se zdaj nismo več pogovarja-
li samo, kaj bo, temveč kaj je že. 

To, da ste prepričljivo zmagali na lokalnih 
volitvah 20. novembra 2022, je zdaj že več 
kot stara novica. Vseeno bi vas vprašala o 
občutkih, vaših in znotraj vaše ekipe, ko ste 
čakali na rezultat.
Občutki so bili izjemno pozitivni in prijetni, 
predvsem zaradi zavedanja, da smo v kampa-
njo skupaj z mojo odlično ekipo vsi vložili ce-
lega sebe. Bilo je naporno, a hkrati prijetno in 
zelo pozitivno. Veliko smo bili na terenu, kjer se 
je čutila želja po spremembah, obenem pa tudi 
odprtost in optimizem naših občank in obča-
nov. Lepo je bilo, je pa to pravzaprav kar težko 
opisati z besedami. Veliko emocij, lepi občutki.

V ožji krog podpornikov sodi vaša družina. 
Kako ste se veselili z njimi ali delili bodoče 
skrbi?  
Če ne bi bilo tako velike podpore moje druži-
ne, potem mojega uspeha ne bi bilo. Niti se 
ne bi odločil kandidirati niti si ne predstavljam 
opravljanja te funkcije brez podpore družine. 
Vse, kar počnem, počnem z mislimi nanje.

Ste človek generacije, ki je bila še vzgojena 
v duhu empatije in spoštovanja do drugače 
mislečih. Je to bolj povezano z vzgojo ali z 
osebnostjo?
Oboje. V zibelko mojega življenja so mi bile 
položene nematerialne vrednote, ki jih živim. 
Bogu in staršem sem za to izjemno hvaležen. 
Ena izmed pomembnih vrednot je prav goto-
vo tudi spoštovanje. Sebe, drugih, drugače 
mislečih. Vzgoja se z osebnostjo prepleta oz. 
je oblikovanje osebnosti temeljni cilj vzgoje. Pri 

nas doma so bile meje dokaj jasno postavljene, 
zelo dobro se je vedelo, kaj so pravice, dolž-
nosti in odgovornost. Tega v sedanji družbi in 
vzgoji manjka.

Lepe besede ste namenili tudi pokojnemu 
očetu. V čem vam je bil najboljši vzor?
Naš žal prezgodaj pokojni oče je bil glava naše 
družine. Delaven, pošten, zaveden in dober po 
srcu. Dal nam je pozitiven zgled in zdravo avto-
riteto. Zmago na volitvah sem posvetil njemu. 

Kljub temu da vas želim predstaviti bolj kot 
človeka, kot funkcionarja, ne moreva mimo 
tega, da vas vprašam, kako ste se pripravljali 
na prevzem vodstva Občine.
Kakšnih posebnih priprav ni bilo. Občinska 
politika mi tako ni bila nepoznana, saj smo z 
našo listo že četrti mandat prisotni v občinskem 
svetu in zagotovo vseskozi tudi eni najbolj ak-
tivnih. Za sam prevzem oz. primopredajo smo 
pripravili nabor zahtev. Vse je bilo korektno 
pripravljeno, sam prevzem oz. primopredaja 
pa je potekala usklajeno in tekoče. Za kar se 
prejšnjemu vodstvu tudi zahvaljujem.   
Kdaj ste uradno nastopili službo?
Zaprisegel sem 8. decembra, naslednji dan pa 
sem tudi uradno nastopil novo službo. Funkcijo 
župana pa od prvega dne dalje opravljam pro-
fesionalno. Drugače si niti ne predstavljam. 

Vodenje ljudi vam ni tuje. Kje ste se do sedaj 
preizkušali kot vodja in na katerih funkcijah?
V Termoelektrarni Šoštanj sem bil skoraj 20 let 
vodja priprave vode, nekaj časa sem vodil tudi 
gradbeno službo v TEŠ, bil sem tri mandate 
predsednik PGD Šoštanj – mesto, 10 let sem 
vodil gasilsko poveljstvo občine Šoštanj in še 
kaj bi se našlo. 

Zdaj, ko delate praktično že pet mesecev, 
kaj bi rekli, da je bistvena razlika med vašo 
prejšnjo službo in sedanjo?

Obseg in področje dela je precej drugačno in 
tudi precej večje. Veliko je različnih odprtih in 
tekočih zadev, zakonskih obvez, obenem pa 
tudi veliko več izzivov in ustvarjalnega poten-
ciala. 

Še vedno ste ostali ponosen gasilec in vzor 
mnogim. Niste nikoli razmišljali, da bi glede 
na znanja izkušnje, zaupanje in nenazadnje 
tudi funkcije razmišljali, da bi gradili poklic-
no in karierno pot v gasilskih vrstah?
Tudi o tem sem razmišljal, ampak se nikoli za 
to nisem odločil. Po opravljenem pripravništvu 
v TEŠ sem tam dobil službo, s katero sem bil 
zelo zadovoljen. V kolektivu smo se zelo dobro 
razumeli. Ves čas sem bil ponosen član kolek-
tiva, ki so ga odlikovale delavnost, složnost, 
medsebojna povezanost in tudi solidarnost. 
Vse do takrat, ko je TEŠ postal iz stebra ener-
getske oskrbe osrednji problem in se je začel 
neustrezen proces reorganizacije, prestruktu-
riranja, optimiziranja. S tem so se takrat tudi 
izničila večdesetletna prizadevanja, odrekanja 
in zvestoba zaposlenih v TEŠ. Takrat mi je bilo 
prvič žal, da se nisem z gasilstvom ukvarjal po-
klicno, za kar pa je bilo takrat že prepozno. A 
potem je šlo življenje spet svojo pot in sedaj 
sem tu, kjer sem. Je pa gasilstvo pomembno 
vplivalo na moje življenje. Izoblikovalo me je, je 
del moje osebnosti, mojega življenja.

A zdaj ste tu, na mestu župana Občine Šo-
štanj, ki ni tako majhna. Koliko ljudi je zapo-
slenih na upravi?
Občina res ni majhna, po številu prebivalcev 
med občinami v Sloveniji nekje na 58. mestu, 
po površini pa na 74. mestu. Trenutno je na Ob-
čini 22 zaposlenih. Skupaj z Vilo Mayer in Pošto 
v Topolšici.

Zdaj ste že spoznali svoje sodelavce. Katere 
prednosti ali pa slabosti v povprečju vidite 
pri kadru v javni upravi?

Intervju

i n t e r v j u 

Zmago na volitvah 
posvetil očetu

milojka b. kompRej

i n t e r v j u 

Sodelavci so različni, prijetni, eni bolj ambici-
ozni, drugi mogoče malo manj, vidim pa v njih 
velik potencial, rabijo samo priložnost, da ga 
razvijejo. Lahko pa že sedaj rečem, da smo na 
nekaterih področjih strokovno in organizacij-
sko podhranjeni in bomo delali na tem, da to 
izboljšamo. 
Velika slabost pri kadru v javni upravi je nagra-
jevanje. Težko je dobiti dober in strokoven 
kader, če si omejen s plačami. Sploh v teh ča-
sih, ko je dela na trgu dovolj in ko je dober in 
kvaliteten kader v gospodarstvu veliko boljše 
plačan in nagrajen, kot pa je to možno v javni 
upravi.  

Kaj najbolj cenite?
Pripadnost, ambicioznost, odgovornost, pozi-
tivno naravnanost, optimizem in spoštljivost. 

Verjetno ste zaposlenim povedali, kaj pri-
čakujete od njih in kakšen način dela je po 
vašem najučinkovitejši. 
Tako je. Od njih pričakujem vse prej našteto in 
da se prav vsak trenutek zavedajo, da smo vsi 
skupaj tam izključno zaradi in za ljudi ter da lah-
ko le skupaj in enotni naredimo veliko dobrega. 
Kot kolektiv pa želim, da delujemo odprto, do-
stopno in spoštljivo. Do vseh.

Kot vodja imate več možnih pristopov vode-
nja. Kakšnega ste izbrali?
Mislim, da imam precej demokratičen sistem 
vodenja. Ne želim biti avtokratski, sem dovze-
ten za svobodno izmenjavo idej in sem priprav-
ljen prisluhniti. Moja glavna naloga je, da delo 
usmerjam, da kolektiv povezujem in motiviram. 
Zelo pa mi je pomembno tudi to, da v kolektivu 
spodbujamo negovanje pozitivnih vrednot in 
da je v naših odnosih čim več človeške topline 
in odprtosti.
Svet Občine, ki ga sestavlja 20 svetnikov 
vključno z vami, je zasedan glede na poli-
tične stranke. Kako teče delo v njem in na 
kakšne težave naletite pri sprejemanju skle-
pov?
Delo občinskega sveta smo zastavili malo dru-
gače. Uvedli smo neformalne seje, na katerih se 
o aktualnih, pa tudi drugih zadevah predhodno 

pogovorimo in uskladimo. Tudi sam se trudim, 
da so svetnice in svetniki o aktivnostih občin-
ske uprave čim bolj obveščeni. Občinski svet 
je precej spremenjen, tudi pomlajen, je pa zelo 
aktiven; imamo več sej kot v preteklosti, več se 
pogovarjamo in sodelujemo, zaenkrat kakšnih 
težav pri sprejemanju sklepov ni. Mislim, da se 
vsi skupaj zavedamo, da je ključ do uspešno 
izvedenih projektov in ostalih aktivnosti dobro 
medsebojno sodelovanje in spoštovanje. 

Katere projekte vodite od prej in katere ste 
zasnovali na novo?
Nadaljujemo vse začete projekte od prej: iz-
gradnjo garažne hiše, suhega zadrževalnika 
na Klančnici, z odpravljanjem napak zaključu-
jemo prenovo Kajuhovega parka, nadaljujemo 
s postopkom OPN, v javni obravnavi je OPPN 
za blokovno gradnjo v Metlečah, nadaljuje 
se gradnja državne kolesarske steze skozi 
mesto, nekaj investicij pa bo tudi v tem letu 
namenjenih posodobitvi cest, vodovoda in 
kanalizacije.  Načrtujemo tudi več družabnih 

dogodkov in oživitev samega dogajanja v 
mestu in okolici. Vzporedno potekajo aktivno-
sti za izdelavo dolgoročne strategije razvoja 
občine Šoštanj, ki bo temeljila na participaciji 
občank in občanov, strokovnih služb in ostalih 
interesnih skupin.

Kateri je po vašem mnenju glavni problem 
pri razvoju občine, tako mestnega kot rural-
nega okolja?
Glavni problem je prostorska omejenost. Ome-
jeni smo s pridobivalnim prostorom Premogov-
nika Velenje, Termoelektrarno, železnico skozi 
mesto in reko Pako z njenimi pritoki.

Katere probleme vidite?
Največji problem je slabo stanje OŠ. Težko bi 
z besedami povedal, kako mi je hudo, da je 
stanje takšno, kot je. Da bomo morali šolo ob-
navljati po 18 letih, dograjevati in energetsko 
sanirati. Projektantska ocena tega projekta je 
11,5 mio EUR in ko samo pomislim, kaj vse bi 
lahko za ta denar v prihodnje naredili za bolj-
še in bolj kvalitetno bivanje naših občank in 
občanov …

Vaš slogan je bil Šoštanj v srcu. Kaj se je skri-
valo za tem preprostim stavkom?
To, kar ta preprost in lep stavek pomeni. 

Še vprašanje o družini. Vemo, da ste zelo 
navezani na svoje tri princeske. Vaša Janja 
vam je ob izvolitvi posebej lepo čestitala. Se 
spomnite njenih besed?
Vedno, ko dobim vprašanje o družini, mi je to-
plo pri srcu. Zagotovo so moje tri »punce« moja 
največja sreča, moja podpora, dajejo mi smisel 
in me tudi dopolnjujejo. Vse, kar počnem, poč-
nem z mislimi nanje. Čudovita čestitka, ki sem 
jo dobil ob izvolitvi od mojih treh punc, ima pri 
meni v pisarni posebno mesto.

Hvala za ta prvi pogovor za List v upanju, da 
bo vaša beseda še večkrat prišla do bralcev. 

Foto osebni arhiv

Foto Dušan Dobnik

Foto osebni arhiv
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Topolšica kraj v 
Sloveniji, kjer je nehala 
krvaveti svobodna Slovenija 
V počastitev dneva zmage, dneva Evrope in tam-
kajšnjega krajevnega praznika je bila v torek, 9. 
maja, v Topolšici osrednja slovesnost v Topolšici, 
ki so jo skupaj pripravili Občina Šoštanj in Mestna 
občina Velenje ter Krajevna skupnost Topolšica. 
Tradicionalno spominsko prireditev ob 78-letnici 
zgodovinskega dogodka, ki ji slovenska politika 
doslej še ni dala pomena osrednje obeležitve na 
ravni države, je v Šaleški dolini in širše še vedno 
pietetni dogodek do vseh žrtev vojnega nasilja, 
padlim talcem in v bojih umrlih borcev NOB ter 
svetal dogodek, ki je s podpisom kapitulacije 
Nemčije postal eden od temeljev svobode in ra-
zvoja naše družbe. Topolšica je bila takrat eno 
izmed evropskih mest, kjer je bila podpisana 
kapitulacija strte nemške vojske. Ta dogodek ni 
bil pomemben le za kraj na Štajerskem in takrat 
Republiko Slovenijo. Simbolični podpis nemškega 
generala Aleksandra Von Löhra pred partizan-
skim komandantom Ivanom Dolničarjem Jano-
šikom je pomembno vplival tudi na evropsko zgo-
dovino in kasnejši razvoj demokratične Evrope. 
Po položitvi vencev k spominski plošči žrtev voj-
nega nasilja v Spominskem parku 9. maj, ki ga je 
pospremila večja skupina praporščakov društev 
ŠD General Maister, ZB za vrednote NOB ter ve-

teranskih društev in združenj vojne za Sloveni-
jo, se je na prireditvenem mestu pri gasilskem 
domu v Topolšici odvila slovesnost ob trojnem 
praznovanju. Še tokrat so se spomnili žrtev za 
svobodo in mladega partizanskega pesnika 
Kajuha, ki je Slovencem zapustil duh uporništva 
in klica k osvoboditvi izpod tujega jarma. Župan 
Občine Šoštanj Boris Goličnik je spomnil na po-
men dneva zmage in poudaril že desetletja ne-
razumevanja do pobud in želje, da bi ta dogodek 
dobil kot praznik večjo veljavo tudi v širšem slo-
venskem prostoru: »Že dolgo se zavedamo, da 
smo Slovenci tukaj v Topolšici po grozoviti moriji, 
ki jo je sejala druga svetovna vojna, postali svo-
bodni, za to svobodo pa so trpeli in umirali tudi 
številni tukajšnji domačini. Že res, da je občina 
Šoštanj majhen kraj na zemljevidu Slovenije, še 
manjši v Evropi. A je veličina zgodovinskega do-
godka pred 78 leti na tem kraju gotovo presegla 

odnos, ki ga do tega ima naša družba. Prav je, 
da se zavedamo pomembnosti preteklih dejanj 
in ljudi, svoje lastne vrednosti. To smo in bomo 
še povedali na glas. Veseli pa smo, da se je na 
državnem nivoju letos prisluhnilo naši  pobudi, 
da je bila slovesnost ob dnevu upora proti oku-
patorju v Šoštanju, Kajuhovem rojstnem mestu.« 
Kako neverjetno preroške so bile besede roja-
ka, pesnika Karla Destovnika - Kajuha, ki je 
med drugim dejal: Proč vrnimo trudne misli, ni 
je smrti brez življenja, ni svobode brez trpljenja. 
Vse prešlo bo kakor kalna reka, proč jo vržeš, 
če pretesna je obleka, človek, nov človek vstal 
bo iz človeka. »Da, nov človek, nove generacije, 
ki jih ne bi bilo, če ne bi bilo tistih, ki so takrat 
vedeli, da je domovina samo ena. Ta naša lju-
ba domovina, kjer lahko zdaj svobodno, mirno 
in ustvarjalno gradimo iskrene človeške odno-
se, mir in spoštovanje, ki nas vodijo po poteh 
neizmernih možnosti,« je dejal župan Goličnik 
in zaključil: »Hvaležen sem krajevni skupnosti 
Topolšica, ki spoštljivo neguje spomin na izje-
mne dogodke naše hrabre preteklosti. Zato ob 
tej priložnosti in ob spominu na svetle trenutke 
čestitke vsem krajankam in krajanom Topolšice 
za praznik. Zahvaljujem se vsem, ki ste pripravili 
to slovesnost, hkrati pa sem hvaležen za prilož-
nost, da lahko kot župan naše lepe občine Šo-
štanj ponosno povem, da je naša zgodovina in 
zgodovina tega kraja povezana z gradniki svo-
bodne in združene Evrope. Bog čuvaj vse nas, 
naš mir, našo svobodo ter vodi naš narod po po-
teh poštenja, delavnosti in uma, ki Slovence še 
posebej odlikujejo v svetu.« V kraju s takšno pre-
teklostjo in zgodovino zato ponosno obeležujejo 
tudi krajevni praznik v spomin na tisti težki čas in 
svetlobo, ki je obsijala ta kraj in vso deželo.  
Zbrane je nato nagovorila tudi podžupanja 
Mestne občine Velenje Aleksandra Vasiljević, 
ki je poudarila, da ne bomo nikoli pozabili žrtev 
druge svetovne vojne, naša naloga pa je, da o 

Dan zmage

D a n  z m a g e

Bo 9. maj, dan
Evrope, nekega
dne praznik na 
državni ravni?

jože miklavc

D a n  z m a g e

tem poučimo tudi mlajše generacije. Osrednja 
govornica na slovesnosti Andreja Katič, pred-
sednica ZB za vrednote NOB Velenje in državna 
sekretarka, je v nagovoru izpostavila pomen do-
godkov v preteklosti in dejala, da želi, da mlajše 
generacije ne bi nikoli začutile grozot vojne. »Vsi 
skupaj si moramo prizadevati za mir. Ni prav, ne 
morem razumeti, da se nas grozote vojn v naši 
geografski bližini ter po svetu ne dotaknejo, kot 
da ne gre tudi za naš mir in nas vse.« Njeno osre-
dnje sporočilo pa je bilo, da so najpomembnejši 
dosežki države predvsem na različnih področjih 
(kot na športnem, glasbenem, znanstvenem, 
kulturnem …), domovina pa je tam, kjer živijo 
njeni prijatelji ne glede na narodnost, raso  ali 
vero. 9. maja praznujemo dan Evrope, nove, dru-
gačne, ki je zrasla na pogorišču vojne, Evrope, ki 
naj bi jo povezovale skupne vrednote; spoštova-
nje človekovega dostojanstva, svoboda, demo-
kracija, enakost, pravna država in spoštovanje 
človekovih pravic. Katičeva je zaključila z mislijo, 
človek naj bo brat človeku! »Vsem čestitam ob 
dnevu zmage, dnevu Evrope ter krajankam in 
krajanom Topolšice tudi ob njihovem krajevnem 
prazniku!« 
Množica prisotnih v Topolšici pa je zatem lahko 
uživala v kulturnem programu, ki so ga izvedli 
učenci Glasbene šole Fran Korun Koželjski Ve-
lenje ter osrednja izvajalca Mešani pevski zbor 
Svoboda Šoštanj in Pihalna godba Zarja Šoštanj.
Po dogodku smo dolgoletno predsednico KS To-
polšica Petro Lipičnik preprosto vprašali, kaj po-
meni njej in krajanom praznik 9. maj. »Že skoraj 
10 let vodim svet KS Topolšica in uživam veliko 
zaupanje sokrajanov, zato smo pri delu uspešni 
in skrbimo, da razvoj našega kraja ne zaostaja. 
Vse to obdobje smo imeli močno podporo vod-
stva občine, tako pa je bilo tudi sodelovanje s 
krajani ter gospodarskimi dejavniki in turistič-
nim središčem. Ob tem pa povezani s športnimi, 
kulturnimi in turističnimi dogodki, ki poživljajo 
kraj ter vzdušje v občini. Ob 70-letnici spomina 
na ta dogodek smo se skupaj z Občino Šoštanj 
in MO Velenje odločili, da bomo spominu na ta 
dogodek namenjali primerno, bistveno večjo 
pozornost ter obeležje. V teh letih nas je kar 
petkrat počastil z obiskom predsednik države 
Borut Pahor, vmes pa tudi pogostokrat ministri 
za obrambo. Dogodek smo vsako leto obeleže-
vali z visoko skrbnostjo in spoštovanjem do zgo-
dovine,  razen v dveh koronskih letih. Zame je 
9. maj velik praznik, ki bi ga morala praznovati 
vsa Slovenija. Je dan in dogodek, ki je Topolšico 
za vedno zapisal v zgodovino, Slovencem pa je 
posijala luč svobode. S podpisom kapitulacije so 
se končale grozote druge svetovne vojne, vest 
o miru je obšla takratno skupno državo, našo 
deželo Slovenijo, Evropo in svet. V Topolšici ta 
dan praznujemo tudi kot praznik KS ponosno, 
čutim, da tako tudi vsa občina Šoštanj in Šaleš-
ka dolina. Tako z različnimi dogodki poizkuša-
mo opomniti na tisti prelomni čas ter dogodke 
in tako na mlade prenašati sporočilo, spomin in 
opomin, da se takšne grozote ne bi nikoli več 
ponovile. Srčno upam, da nam bo že ob 80-le-
tnici spomina na ta velik dogodek v Topolšici 
uspelo pripraviti veliko državno slovesnost in s 
tem deliti veličino zgodovinskega dejanja z vse-
mi državljani Slovenije.«

Množico domačinov in obiskovalcev prireditve v Topolšici je nagovoril 
domači župan Boris Goličnik.     Foto Jože Miklavc 

Ob polaganju vencev k spomeniku žrtvam vojnega nasilja v Topolšici Foto Jože Miklavc 

Na prazniku svobode številni gostje in domačini Foto Jože Miklavc 

Vedno perfekten, aktualen in edini MePZ Svoboda je pel o borbi in svobodi zlati.                   Foto Jože Miklavc 

 Brez sijajnega Pihalnega orkestra Zarja ni odlične prireditve na Šoštanjskem.   Foto Jože Miklavc 
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DogoDki in ljuDje

DOBRO JUTRO, DRAGE GOSPODINJE IN DEKLETA,
NAVADA STARA NAM JE SVETA,

SVETEGA FLORJANA BI RADI POČASTILI,
ČE BI PRI VAS KAJ JAJČK DOBILI.
ČE PA ZA FANTE JAJČK JE ŠKODA,

TA LISICA, TA PRISMODA,
NAJ VAM KAKŠNO KOKOŠKO STRESE

ALI ABUH JO ODNESE.
JAJČKE SO LAHKO NA PARE,
LE DA NE BI B'LE PRESTARE.

KER BELOVOJSKI POBI OSTAJAMO ZVESTI TRADI-
CIJI, BOMO LETOS SPET POČASTILI SV. FLORJA-
NA. JAJCA BOMO POBIRALI 1. 5. 2023 ZVEČER.

To je sporočilo, ki smo ga vsi Belovojčani dobili v na-
biralnike. Prav razveselili smo se ga. Pobiranje jajc je 
zelo star običaj, ko se v počastitev sv. Florjana sam-
ski fantje zberejo, gredo od hiše do hiše, zapojejo 

nekaj pesmi, v zahvalo pa dobijo jajca, mnogokrat 
seveda tudi malico in kakšen dober kozarček, včasih 
tudi denar. Sodelovanje pri tem običaju je čast za 
vsakega fanta iz vasi. Vsak ima svoj klobuk in žepni 
nožek. V Belih Vodah naši »ledik pobi« hodijo tisti vi-
kend, ki je najbližje 4. maju, godovanju sv. Florjana, 
zavetnika gasilcev in zaščitnika pred požari. Letos 
so si izbrali datum 1. maj, ki je že tako slavnosten 
za vse delovne ljudi, tokrat pa je bil še bolj vesel in 
razposajen. Slišali smo jih že od daleč, saj imamo 
v našem kraju nekaj zelo dobrih harmonikašev, le-
tos pa sta celo dva poba raztegovala »frajtoner'co«. 
Pred vsako hišo so zapeli, prosili za jajca, iz blagos-
lovljenih vej pa so naredili križ. Marsikatera gospo-
dinja jim je v hiši postregla z malico in pijačo. Na 

terenu so bili celo noč. Zjutraj, ko se je že svitalo, so 
bili že pošteno utrujeni, vendar zelo zadovoljni, saj 
so bili pri vsaki hiši lepo sprejeti in so zbrali veliko 
jajčk. V navadi je, da fantje kasneje jajca prodajo in 
z izkupičkom priredijo veselico, imenovano JAJČA-
RIJA. V Belih Vodah se ta odvija na igrišču, kamor 
so vabljeni vsi krajani. Odvijajo se razne zabavne 
igre in tekmovanja v dvigovanju lesene klade ter 
ugotavljanju njene teže, streljanju z zračno puško, 
zabijanju žebljev in še kaj. Seveda so za zmagovalce 
obljubljene tudi lepe nagrade. Pečejo se čevapčiči, 
toči se hladna pijača. Komaj čakamo povabilo na ta 
veseli dan, ko se bomo spet luštno imeli. 

20. maja smo praznovali že 6. svetovni dan če-
bel (SDČ), ki so ga leta 2017 razglasili Združeni 
narodi na pobudo Republike Slovenije. S tem se 
je končal dolgotrajni postopek, ki se je pričel leta 
2014. Razglasitev še danes pomeni eno največjih 
diplomatskih dosežkov v samostojni Sloveniji.
Prvo praznovanje svetovnega dne čebel je bilo 
organizirano leta 2018 v Žirovnici na Gorenj-
skem, kjer je bil rojen Anton Janša, največji če-
belar, ki se je rodil 20. maja 1734 in po katerem 
je bil izbran dan za praznovanje svetovnega dne 
čebel. 
Od razglasitve naprej se za praznovanje SDČ od-
ločajo številne organizacije in različna združenja 
po vsem svetu. Nekatere aktivnosti, povezane s 
praznovanjem svetovnega dne čebel, koordinira 
Ministrstvo za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano 
ob sodelovanju s Čebelarsko zvezo Slovenije.
Na mednarodnem področju praznovanje SDČ 
spodbuja Organizacija za prehrano in kmetijstvo 
(FAO) s sedežem v Rimu ob sodelovanju z med-
narodno čebelarsko organizacijo APIMONDIA. 
Glavni namen SDČ ni le praznovanje, ampak tudi 
ozaveščanje širše javnosti:

1. Čebele in ostali opraševalci so izredno 
pomembni!

2. Čebele so v zadnjem obdobju na veliko 
območjih ogrožene!

3. Kaj moramo kot skupnost in posamezniki 
narediti v prihodnosti, da bomo čebele 
ohranili v prihodnje!

Nabor aktivnosti za boljše preživetje čebel:
•	 Sajenje avtohtonih medovitih rastlin (seznam 

rastlin je dosegljiv na spletni strani ČZS).
•	 V okrasne namene (na balkonih in drugih 

zunanjih prostorih) sejemo, sadimo medo-
vite rastline.

•	 Ohranjamo travnike z večjo pestrostjo 
rastlin.

•	 Setev travnikov z medonosnimi rastlinami.
•	 Košnja cvetočih rastlin po cvetenju.
•	 Nakup medu in ostalih čebeljih pridelkov pri 

najbližjih čebelarjih.
•	 Moralna podpora čebelarjem. 
•	 Odstop primerne kmetijske lokacije za za-

časno ali trajno namestitev čebel.
•	 Zmanjšana uporaba čebelam škodljivih pe-

sticidov.
•	 Mulčenje cvetočih rastlin v sadovnjakih in 

vinogradih pred škropljenjem s pesticidi.
Nabor ni dokončen, vseeno pa lahko vsakdo 
najde ideje, kaj lahko naredi za čebele in osta-
le opraševalce. Ob tem moramo še vedeti, da s 
pomočjo čebelam pomagamo tudi ostalim or-
ganizmom in nenazadnje tudi ljudem. Čebele 
namreč za dober razvoj in življenje potrebujejo 

skoraj enake življenjske pogoje kot ljudje. Čist 
zrak, vodo in zdravo okolje, brez onesnaženosti. 
Takšno okolje je tudi bolj zdravo za življenje ljudi.
Bodimo odgovorni, varujmo okolje in tudi sami 
bomo živeli v boljšem in predvsem bolj zdravem 
okolju!

Pobiranje jajčk 
v počastitev sv. 
Florjana v Belih 
Vodah

Praznovanje 
6. svetovnega 
dne čebel

baRbaRa peTeRnel

peTeR kozmus

D o g o D k i  i n  l j u D j e D o g o D k i  i n  l j u D j e

Foto arhiv Društva Vulkan

Dr. Peter Kozmus  Foto arhiv
ob čebelah  organizacije Apimondia

Šaleški jamarski klub Podlasica Topolšica ima v 
svojih članskih vrstah kar 9 jamarskih reševal-
cev. S tem smo med najmočnejšimi jamarski-
mi društvi v Sloveniji po številu reševalcev v 
jamarski reševalni službi (JRS), saj jih prispe-
vamo kar 10 %. Med našimi reševalci najdemo 
zdravnika, minerca, potapljača, ki je izurjen za 
reševanje izza sifonov v težkih pogojih, bolni-
čarje reševalce, predvsem pa smo vsi izurjeni 
za reševanje iz večjih globin in v zelo težkih ja-
mah. Poleg jam smo izurjeni tudi za reševanje 
iz sotesk in z žičnic na smučiščih. 
Vsi naši reševalci so se odzvali na poziv za reše-
vanje ob nedavni nesreči v Vranjedolski jami. Na 
tisto sobotno dopoldne, 15. aprila 2023, sva bila 
z Jerico v Logatcu, kjer smo zaključevali 45-urni 
tečaj za bolničarja. Po vrnitvi na Savinjsko sem se 
popoldne lotil domačih opravil. Ko sem prišel zve-
čer utrujen domov, sem razmišljal, ali imam še čas 
in voljo narisati načrt katere od jam, ki čakajo na 
dokončanje. Sedel sem na rob postelje, ko je ob 
pol desetih zazvonil telefon. Klical je vodja reše-
valnega centra JRS Velenje Bernard. Vedel sem, 
da ob tako pozni uri ne kliče zato, da bi vprašal, 
kako sem. Želel je telefonsko številko od našega 
člana Filipa Kuntuja. Naši trije člani Filip Kuntu, 
Filip Solar in Žiga Solar so letošnji pripravniki re-
ševalci. Ker pa je Filip Kuntu zdravnik, so ga že 
vključili v potek reševanja. Ko sem posredoval 
njegovo številko, mi je Bernard rekel še zgolj, da 
je intervencija in naj bom dosegljiv, ter prekinil. 
Tako sem sedel in čakal, saj imajo vodje v času 
proženja intervencije veliko dela in jih ni primer-
no motiti. Malo zatem me je že klicala Katarina, 
namestnica vodje RC Velenje, da bo odhod reše-
valcev RC Velenje ob 4.00, drugih informacij za-
enkrat še ni imela. Nato sem klical našega člana 
Slavka, da ga povprašam, če ve kaj več. Slavko 

je del minerske ekipe, zato gre na intervencijo 
vedno med prvimi. Rekel mi je, da bom danes nje-
gov pomočnik in naj bom v pol ure ob avtocesti, 
kjer me bodo pobrali. Tako sem hitro pregledal 
in pripravil opremo ter malo kasneje pripravljen 
čakal na reševalni kombi. Malo pred polnočjo 
smo se pripeljali na kraj nesreče. Tam je bilo že 
veliko jamarskih reševalcev in ostalih reševalnih 
služb. To nam je dajalo vedeti, da bo reševanje 
dolgotrajno. Hitro smo se preoblekli in opremili. 
Minerci so prevzeli eksploziv in detonatorje ter se 
dogovorili o vseh podrobnostih. Ob polnoči smo 
že vstopili v jamo. Vsi smo vedeli, da bo noč dolga 
in da utrujenosti ne sme biti še nekaj debelih ur. 
Že sam vhod v jamo je nakazoval, koliko bo dela. 
Vsak spust v globino je bila nova ožina. Minerska 
ekipa se je razdelila v dva dela. Druga minerska 
ekipa je izginila proti dnu jame, mi pa smo osta-
li nekje na sredini. S Slavkom sva si ogledovala 
prvo ožino. Na desni strani so bile večje skale, ki 
so zadrževale melišče, kjer je bilo kamenja za en 
tovornjak. Ena nepremišljena poteza in zasula bi 
prehod za več dni. Zato sva se lotila delanja kana-
la po levi strani v »živo« skalo in naredila prehod. 
Ko so odbili širino, je bilo treba urediti spodnji za-
voj, saj so nosila trda in jih ne moreš zvijati skozi 
prehode. Na tem odseku je ves čas teklo po nas, 
tako da smo bili hitro mokri do spodnjih hlač. Po-
leg vsega nas je hladil še prepih. V takšnih pogo-
jih smo širili ožino za ožino od notranjosti proti 
površju. Ko smo končali naš odsek, smo iz jame 
pogledali ob 15.00. Od polnoči smo delali breza 
predaha. Ko sva s Slavkom pogledala iz jame, so 
bili na vhodu že ostali reševalci, ki so čakali, da 
minerci zaključijo in da lahko pričnejo pripravljati 
reševalne manevre. Med njimi so bili tudi iz naše-
ga kluba – Gregi, Janez in Jerica; ni lepšega kot 
videti tiste, s katerimi največ hodiš po jamah in so 
ti najbližji. Pri ognju smo si pogreli prezeblo telo, 
preostalim zaželeli uspešno delo in se spravili v 
topla sveža oblačila. Ko se je telo ogrelo, je pa-
salo dati nekaj toplega pod zob in uloviti trenutek 
prepotrebnega spanca. Ker minerske ekipe niso 

več potrebovali, smo se v večernih urah odpeljali 
domov. V mislih smo imeli ostale, ki so še gara-
li do ponedeljka zjutraj. A jamarji smo navajeni 
prenašati težke napore in prebedeti kakšno noč. 
Doma pa stisk najbližjih, ki tudi prenašajo skrb, 
ko nas ni doma, in se zavedajo, v kako surovem 
okolju se borimo, da smo dobili Ano iz jame in je 
lahko odšla v strokovno oskrbo v ljubljanski kli-
nični center. 

iz Šaleške doline, 
Mislinjske in Zgornje 
Savinjske doline 
European Quadrille Dance – ulična četvorka za 
maturante Šaleške doline
Na zadnji šolski dan maturantov, v petek, 19. maja, 
se je ob 12. uri na Titovem trgu v Velenju odvijal 
ples – četvorka velenjskih maturantov, v katerega 
so bili vključeni dijaki iz treh sosednjih dolin in šir-
še. Mednarodni dogodek European Quadrille Dan-
ce so omogočili prireditelji MO Velenje, ŠC Velenje 
in plesna šola Devžej, ki so v povezavi z velenj-
skimi osnovnimi šolami k plesu pritegnili tudi vse 
velenjske devetošolce. V okviru projekta plesne 
zveze Slovenije so tako tudi v Šaleški dolini izvedli 
ulično četvorko. Ta velja za največji sinhroni ples 
na svetu, ki ga slovenski maturantje tradicionalno 
odplešejo na slovenskih ulicah in trgih. Letos je pri 

projektu sodelovalo še 21 mest. Poleg Slovenije se 
je pridružilo tudi nekaj drugih mesta iz sosednjih 
držav: Srbije, Slovaške, Severne Makedonije, Črne 
gore in Madžarske. V Velenju pravijo, da so mladim 
prijazna občina in mesto in to širijo v vso dolino, 
idejo pa tudi širše. S številnimi projekti in ukrepi si 
prizadevajo, da mladim omogočajo najboljše po-
goje za šolanje, življenje in delo v domačem oko-
lju, zato tudi takšen dogodek, kot je ples mladih in 

druženje, sodi v skupna prizadevanja in lepšanje 
življenja mladini. »Quadrilio« je na Titovem trgu na 
pobudo in v organizaciji MO Velenje vodil plesni 
učitelj Aleš Pušnik iz Plesne šole Devžej, ki dela 
pod okriljem Plesne zveze Slovenije, kjer je tudi 
njen aktiven partner. Velenjske maturante priprav-
lja za njihov obredni ples že dobri dve desetletji. 

Topolški jamarski 
reševalci v akciji

Zaplesali so dijaki 

maks peTRič

jože miklavc

Nameščanje v nosila  Foto arhiv ŠJKPT Podlasica

Filip Kuntu gre v jamo. Foto arhiv ŠJKPT Podlasica

Slavko in Bernard med 
širjenjem      Foto arhiv ŠJKPT Podlasica

Poulični ples maturantov Quadrille so v Velenju razširili še na vse devetošolce.    Foto Jože Miklavc  
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Imetniki pooblastila z 
izkaznico za uporabo 
in ravnanje s FFS so se 
izobraževali
Zakon o varnosti in zdravju pri delu ter še 
nekateri pravilniki in navodila za varno delo 
določajo, da se morajo zaposleni usposobiti 
pred pričetkom dela v delovnih procesih in v 
določenih rokih pridobljeno znanje utrjevati in 
s krajšimi programi opravljati preizkus znanja 
o tem. Tako je tudi na področju ravnanja z ži-
vili, za zaposlene, v trgovini in gostinstvu, ko 
gre za prehranjevalno verigo in posredno za 
živilsko stroko. Na splošno se morajo izobra-
ževati in preverjati preizkus znanja tudi vsi, ki 
ravnajo z nevarnimi snovmi in visoko tveganimi 
delovnimi procesi oz. opravili. Na področju va-
rovanja ljudi in živali, voda, narave ter širšega 
naravnega okolja, v kmetijstvu, gozdarstvi in 
hortikulturi pa zakonodaja predvideva nujnost 

prvega usposabljanja za osebe, ki uporabljajo 
in tretirajo zdravju in okolju nevarna zaščitna 
sredstva, krajše fitofarmacevtska sredstva 
(FFS). Zakon za to področje predvideva uspo-
sabljanje oseb, ki strokovno ravnajo na podro-
čju kmetijstva in trgovine (odgovorne osebe, 
prodajalci, skladiščniki idr.) ter porabniki pri 
kmetijski proizvodnji, vrtnarstvu, hortikulturi 
in vrtičkarstvu. Za široko uporabo je to prvo 
usposabljanje s preverjanjem znanja in po 5 le-
tih obnovitveni seminar po posebnem progra-
mu, ki ga izvajajo strokovnjaki Kmetijsko-go-
spodarske zbornice, KG zavoda samostojno ali 
v sodelovanju s kmetijskimi organizacijami. Na 
našem področju to izvaja Zavod za kmetijstvo 
in gozdarstvo Celje.  
18. maja je v dvorani Krajevnega doma v To-
polšici potekalo regionalno izobraževanje sad-
jarjev, kmetijcev in imetnikov vrtov ter pridelo-
valcev povrtnin in hortikulturnih navdušencev. 
Nadaljevalno usposabljanje iz fitomedicine za 
izvajalce varstva rastlin je izvajala Kmetijsko 
gozdarska zbornica Slovenije KG zavod Celje 
na osnovi kmetijsko-okoljske zakonodaje, ki 
obvezuje osnovno ter permanentno izobraže-
vanje (prvič in v razdobjih 5 let dopolnilno iz-
obraževanje za uporabnike fito-farmacevtskih 
sredstev – FFS). S tem programom pridobijo 
potrebno (vsaj minimalno) znanje o ravnanju 
s FFS v naravnem okolju, kmetijstvu, gozdar-
stvu, hortikulturi ter vrtičkarstvu. Ob prvem 
usposabljanju morajo kandidati opraviti tudi 
pisni test pridobljenega znanja (pridobijo iz-
kaznico, ki omogoča nakup nevarnih škropiv), 
ob periodičnem dodatnem usposabljanju pa 
le z udeležbo na strokovnih predavanjih po-
daljšujejo veljavnost prvotnega dokumenta. 
Kot se izkazuje v praksi, gre za obnavljanje 
že pridobljenega znanja ter prakse, novosti 
na področju prometa in uporabe FFS, saj se 
praksa in predpisi hitro spreminjajo, tako pa 
tudi potrebe varstva narave ter zdravja oseb in 

živali. Predavanje, ki se ga je udeležilo okrog 
55 uporabnikov FFS, so izvedli organizatorica 
in predavatelica mag. ing. hort. Vesna Kunst,  
mag. farm. Magda Bačovnik Zimic, ter univ. 
dipl. inž. agr. Igor Škerbot. Program je bil iz-
veden po sklopih – o proizvodnji, pripravi in 
uporabi FFS ter vplivih zaščitnih sredstev na 
organizme, na zdravje ljudi, naravno in bival-
no okolje. V tej povezavi pa tudi o novostih v 
zakonodaji, o etiki, omejitvah, tehniki uporabe 
škropiv, osebnih varstvenih sredstvih in opre-
mi ter zdravstvenem varstvu, zastrupitvah in 
nudenju prve ter strokovne zdravniške pomoči 
po posledicah nepravilne uporabe ter nesreč 
in obolenj pri tem delu. Udeleženci so si ob 
tem pridobili podaljšanje dovoljenja za na-
kup, skladiščenje in ravnanje s temi snovmi, a 
predvsem tudi veliko pomembnih in koristnih 
informacij ravnanja pri delu, varstva narave, 
zaščiti žuželk in čebel (opraševanje sadja in 
vrtnih kultur). Udeleženci so s predavatelji ne-
posredno izmenjali koristne izkušnje in infor-
macije. Omeniti je možnost udeležbe na prvo, 
osnovno izobraževanje ter tudi obdobno po 5 
letih, informacije pa je možno dobiti na kmetij-
sko-pospeševalnih službah kmetijskih zadrug, 
Zavodu za kmetijstvo in gozdove Slovenije, 
enoti Celje ali na spletnih straneh in telefonski 
povezavi (03/7101788; vesna.kunst@ce.kgzs.
si. Kot epilog bi bilo treba vedeti, da prodajal-
ci FFS ne morejo prodajati zaščitnih sredstev 
brez ustreznega, veljavnega potrdila niti ni 
dovoljeno, da za tretje osebe to nabavljajo 
imetniki teh izkaznic (v primeru posledic, so ti 
soodgovorni). Ker pa so ta sredstva zelo draga 
in hkrati uporabljena brez nujnega znanja, ob 
nestrokovnem ravnanju celo škodljiva naravi, 
rastlinam in celo ljudem, je več kot nujno, da se 
najprej »podkujejo« z vsaj minimalnim znanjem 
za zares simbolično ceno usposabljanja. 

V soboto, 13. maja, je vodstvo KS Šentvid v 
sodelovanju s Turističnim razvojnim društvo 
Raztok  Šentvid priredilo tradicionalno 10. sa-
lamijado. Prostor zanjo so jim odstopili v KS 
Zavodnje, saj v Šentvidu še nimajo primernega 
prostora. 
Na salamijadi je sodelovalo 20 odličnih salam in 
seveda njihovih pridelovalcev. Udeležili so se je 
tudi drugi krajani Belih Vod, Zavodenj, Javorja, 
Razborja, Florjana in Šoštanja. Organizatorji so 

se odločili, da bodo namesto strokovne komisije 
salame ocenjevali kar vsi. Tako so dali vsakemu 
priložnost, da poda svoje mnenje, in še bolj za-
nimivo je bilo.  Niso pa imeli lahkega dela, saj so 
bili domači suhomesni izdelki, ki so bili namenjeni 
tekmovanju, res vrhunski.  
Na srečanju sta zbrane pozdravila in nagovorila 
predsednik KS Šentvid gospod Justin Hudobre-
znik in  predsednik TRD Raztok Šentvid gospod 
Milan Kretič. Organizatorji so bili veseli tudi obi-
ska župana Občine Šoštanj gospoda Borisa Go-
ličnika, ki je prispeval salamo v ocenitev, hkrati 
pa nagovoril krajane in goste.  V prijetnem raz-
položenju in ob pokušini se je druženje zaključilo 
z razglasitvijo najboljših. Največ glasov je dobil 

gospod Zdravko Knez, drugi je bil gospod Alojz 
Hriberšek, tretje mesto pa je za salamo prejel 
Matjaž Voler. Splačalo se je, poleg veselja ob raz-
glasitvi je župan Občine Šoštanj vsem podelil tudi 
priznanja, prvim trem pa medalje. Organizatorji še 
enkrat čestitajo vsem in se zahvaljujejo za sodelo-
vanje, za pomoč pa tudi KS Zavodnje in gospodu 
Milanu Rogelšku. 
Gotovo pa so bile vse salame dobre, vsaj za nekaj 
jih tudi na uredništvu Lista vemo, da imajo samo to 
slabo lastnost … prehitro jih zmanjka. 

Tudi letos so v aprilu domačini pod kozolcem 
Kulturnice Gaberke organizirali ocenjevanje 
domačih mesnih dobrot. Strokovna komisija 
je poskusila 22 prispelih salam. Vse so bile 
odlične, a izbrali so tri najboljše, ki so bile tudi 
nagrajene. 1. mesto je prejela salama lastnika 
Silva Gorjaka iz Završ. 2 mesto je s svojo sala-
mo zasedel Viki Lužnik s Paškega Kozjaka in 3. 
mesto Tadej Slamek, katerega salama je dozo-
rela v Gaberkah. 

Tudi navzoče občinstvo je poizkusilo dobrote in 
ocenilo tri najboljše. Po mnenju javnosti je prvo 
mesto pridelal Tomi Spital iz Gaberk, 2. mesto 
Tadej Slamek iz Gaberk in tretje mesto Silvo Gor-
jak iz Završ. Seveda so okusi različni in mogoče bi 
tretja komisija spet razdelila točke drugače. Kar je 

tudi prav. Domačina Primož Brložnik in Tomi Spital 
sta odlično organizirala dogodek, saj je bil zdru-
žen z zabavo. Ob dobrotah in domačem kruhu ter 
kapljici so se družili pozno v noč.

V sredini aprila je v Slovenski Bistrici potekalo 26. 
državno tekmovanje v Twirlingu, ki so se ga ude-
ležile tudi tekmovalke iz Twirling kluba Šoštanj.
Punce, ki 3-krat tedensko vadijo in trenirajo pod 
budnim očesom naše trenerke »mame twirlinga« 
Nine Napotnik Koželjnik so bile na tekmovanju zelo 
uspešne in zasluženo dobile številne, najglasnejše 

aplavze in vzklike navdušenja v dvorani. Skupno so 
se pomerile v kategorijah Solo, Solo pari, Freestyle, 
Freestyle pari, mlajše in starejše skupine.
Tekmovalke so bile oblečene v čudovite drese, ki 
jih je skrojila in sešila Tatjana Napotnik. Tatjana je 
tekmovalke skupaj s Koni Stropnik tudi spremljala 
na tekmovanju.
Zadnji dan so naše zlate tekmovalke skupaj s trener-
ko in vsemi prisotnimi nestrpno čakale podelitev … 
Vsaka izmed njih je namreč ponosna in vesela sta-
la na stopničkah. V večernih urah smo se v Šoštanj 
vrnili z 12 medaljami.
Bravo, punce!
Vsi skupaj se že veselimo naslednjega tekmovanja, 
ki bo 10. in 11. junija v Ljutomeru – Slovenija open.

V Topolšici 
dopolnilno 
strokovno 
predavanje o 
fitofarmacevtskih 
sredstvih 

Salamijada 
desetič in ne 
zadnjič

Salamijada v 
Gaberkah

12 medalj za 
Twirling klub 
Šoštanj

jože miklavc po pRedlogi jusTina 
hudobReznika uRedila

milojka b. kompRej

bRanko spiTal

Tajda kavčič

Zanimivo predavanje je koristno tudi zaradi gospodarnosti uporabe FFS.  Foto Jože Miklavc  

V Turističnem razvojnem društvu Raztok Šen-
tvid smo v soboto, 13. 5. 2023, skupaj s Kra-
jevno skupnostjo Šentvid organizirali jubilej-
no 10. Salamijado, na kateri smo okušali 20 
salam, ki so jih prinesli in darovali »salamarji 
iz Šentvida« in okolice.
Druženje članov društva s prebivalci krajevne 
skupnosti je bilo sproščeno in polno prijetnih 
arom ter okusov po domačih salamah.

th

Salamijada v 
Šentvidu!

Foto arhiv društva Raztok Šentvid

Foto Branko Spital

Foto arhiv kluba
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Na pomoč!

Klemen Mežnar
Klemen Mežnar je gasilec, ki smo mu lahko v 
Šoštanju hvaležni. Predan poslanstvu tako po 
strokovni kot srčni plati, hkrati pa dober tova-
riš v društvu in povezovalni člen med ostalimi 
društvi občinskega poveljstva občine Šoštanj. 
Z vztrajnim delom in dokazovanjem je bil letos 
izvoljen za poveljnika občinskega poveljstva 
občine Šoštanj, za katerega funkcijo je odgo-
vorno sprejel. 

Najprej seveda iskrene čestitke k visokemu 
imenovanju, ki vam je bilo podeljeno na nedav-
ni skupščini GZ ŠD.

Katere so vaše trenutne funkcije pri šoštanj-
skih gasilcih in katere pri gasilski zvezi?
Hvala za čestitko. Sem predsednik PGD Šoštanj 
– mesto, ki ga vodim že 10. leto. Pred tem sem 
bil 4 leta namestnik predsednika. V začetku me-
seca aprila letos pa sem bil izvoljen za poveljnika 
občinskega poveljstva občine Šoštanj. Na Gasilski 
zvezi Šaleške doline sem član poveljstva in član 
upravnega odbora. 

Začelo pa se je … kako in kdaj ste postali ga-
silec?
Iz otroštva je bila želja biti gasilec. Med gasilci 
sem imel tudi veliko prijateljev, vendar sem se 
uradno včlanil šele leta 2003. Vse od vstopa sem 
zelo aktiven. Že v prvem letu sem opravil tečaj za 
operativnega gasilca in odtlej se vseskozi izobra-
žujem in usposabljam ter aktivno delam tako na 
organizacijskem kot tudi operativnem področju. 

Na občnem zboru, na katerem sem prisostvo-
vala tudi sama, ste prejeli tudi eno od priznanj. 
Katero in koliko se jih je že nabralo?
Prostovoljni gasilci za svoje delo ne dobimo pla-
čila. Plačilo za naše delo v gasilski organizaciji so 
priznanja in odlikovanja. Tako sem v letošnjem 
letu za svoje aktivno delo v gasilski organizaciji 
prejel priznanje Gasilske zveze I. stopnje. Pred 
tem sem leta 2009 prejel priznanje Gasilske zve-
ze III. stopnje in leta 2017 priznanje Gasilske zve-
ze II. stopnje.

Zdi se tudi, da vaše delo predsednika poteka 
usklajeno z delom poveljnika, pa vendar imata 
različne naloge. Katere so vaše zadolžitve pri 
društvu in katere eksplicitno poveljnikove?
Delo predsednika v društvu predstavlja organiza-
cijsko področje, medtem ko funkcija poveljnika 

predstavlja delo na operativnem področju. Se-
veda brez dopolnjevanja in usklajevanja ne gre. 
Moja naloga kot predsednik je voditi in skrbeti za 
organiziranost društva, nabavo in finančno poslo-
vanje. Delo poveljnika pa je vodenje operative in 
skrb za njeno opremljenost.   

Ste tudi poklicni gasilec. Kaj bi rekli o dopolnje-
vanju teh dveh vlog v PGD?
Leta 2012 sem opravil šolanje za poklicnega ga-
silca in se zaposlil v društvu kot gasilec – vzdrže-
valec in serviser gasilnikov. Kot poklicni gasilec 
sem pridobil veliko znanja, ki ga kot prostovoljni 
gasilec na raznih intervencijah lahko s pridom 
uporabljam in delim med ostale, tako naše kot 
druge člane društev. 

Kakšne načrte imate v društvu PGD Šoštanj – 
mesto za letošnje leto?
Največja pridobitev v letošnjem letu je nabava 
novega gasilskega vozila GVC-1, ki bo zamenjalo 
več kot 26 let staro vozilo. Gre za nabavo sodob-
nejšega in varnejšega vozila, ki je opremljeno z 
vso opremo, ki jo gasilci potrebujemo pri posre-
dovanju tudi na najzahtevnejših intervencijah. Vo-
zilo bo društvo prevzelo v sredini meseca avgusta. 

Gasilec sem

n a  p o m o č ! n a  p o m o č !

milojka b. kompRej

Foto osebni arhiv Foto osebni arhiv

Prav tako v mesecu avgustu pripravljamo že tradi-
cionalno 38. tekmovanje starih ročnih in motornih 
brizgaln z veselico.  

Nedavno ste praznovali dan gasilca. Tokrat v 
Šmartnem ob Paki. Kaj bi rekli o 4. maju?
Tako je, gasilci praznujemo v mesecu maju. 4. maj 
je god našega zavetnika sv. Florjana in medna-
rodni dan gasilcev. Letošnjega smo praznovali v 
Šmartnem ob Paki, kjer je bila osrednja proslava 
v organizaciji GZŠD. To je tudi dan, ko se vsem de-
javnim gasilcem, pa tudi tistim, ki so se udejstvo-
vali v preteklosti, zahvalimo za nesebično, hu-
mano in požrtvovalno delo v gasilstvu. Našemu 
zavetniku sv. Florjanu pa se z mašami priporoča-
mo, da nas varuje pri našem delu.

Sledijo vašemu vzoru (v gasilskih vrstah) tudi 
vaši družinski člani?
Seveda. Žena je aktivna članica našega društva, 
starejša sin in hči sta oba že operativna člana 
društva, mlajša hči pa je mladinka.

S čim v društvu navdušite mlade gasilce, da se 
vam pridružijo?  
V društvu se zavedamo, da brez mladine ni pri-
hodnosti, zato ji namenimo zelo veliko pozornos-
ti. V društvu imamo včlanjenih preko 60 mladih 
gasilcev in gasilk, za katere skrbi 15 mentorjev. 
Poleg tekmovanj, na katerih dosegajo odlične 
rezultate, mladino navdušimo in motiviramo z 
različnimi animacijami in skupnimi druženji. In 
prav tukaj se mladi povežejo in spletejo prava 
prijateljstva.

Še zaključna misel.
Zelo mi je všeč misel neznanega avtorja, ki nas 
gasilce opiše do popolnosti.
»Ko človek združi izurjenost in predanost, mu pra-
vimo PROFESIONALEC.
Ko človek združi sočutje in skrb, mu pravimo PRI-
JATELJ.
Ko človek združi pogum in nesebičnost, mu pra-

vimo JUNAK.
Ko pa človek združi vse troje: profesionalizem, 
prijateljstvo in junaštvo, mu pravimo GASILEC.«

To misel sem že slišala in moram reči, da vas 
res opisuje. Vse čestitke še enkrat in hvala za 
vaše delo za nazaj in že tudi vnaprej. Vemo, na 
koga se obrnemo, ko smo v stiski. 

Foto osebni arhiv

Minister Šarec se je zahvalil slovenskim pro-
stovoljnim in poklicnim gasilcem
Na praznični četrtek, 4. maja, ob mednarodnem 
dnevu gasilca (na florjanovo), je med številnimi 
prireditvami v čast prazniku in zavetniku gasil-
cev sv. Florjanu po vsej Sloveniji v Šmartnem ob 
Paki potekala praznična prireditev; veličastni 
zbor Gasilske zveze Šaleške doline (GZŠD), ka-
tere gost je bil tudi obrambni minister RS Marjan 
Šarec. Poleg predsednika Gasilske zveze Slove-
nije Janka Cerkvenika so se prireditve udeležili 
župana Občin Šoštanj in Šmartno ob Paki Boris 
Goličnik ter Janko Kopušar iz MO Velenje pa 
predstavnica Alenka Rednjak. Na svečanosti so 
se pridružili še številni predstavniki območnih 
gasilskih organizacij. Predvsem pa so bili nav-
zoči tudi ugledni člani 15 prostovoljnih gasilskih 

društev ter novoustanovljene Poklicne gasilske 
enote PGE Velenje. 
V Gasilski zvezi Šaleške doline je trinajst pro-
stovoljnih gasilskih društev in eno prostovoljno 
industrijsko gasilsko društvo PV, ki delujejo na 
območju občin Šmartno ob Paki, Šoštanj ter Ve-
lenje; od konca lanskega leta pa tudi pri MOV us-
tanovljena PGE Velenje, ki že deluje na omenje-
nem teritorialnem področju. Združeni za skupne 
cilje preventive in še zlasti operativno so v letu 
2022 opravili nekaj nad 500 intervencij, od tega 
preko 150 ob nesrečah in požarih ter v cestnem 
prometu in reševali še več kot 60 različnih 

dogodkov ob naravnih in različnih nesrečah pri 
delu idr.    
Predsednik GZŠD Boris Lambizer se je ob dnevu 
gasilca zahvalil lokalnim skupnostim in njihovim 
županom za pomembno vlogo pri ključnem sofi-
nanciranju in vsestranskem podpiranju gasilskih 
organizacij ter razvoju gasilstva. »Vloga gasil-
stva v današnji družbi je izjemno široka, pojavlja 
se v urbanem in podeželskem življenju, narav-
nem okolju, na delovnih mestih in še marsikje 
drugje. V vsem tem pa se združujejo  predanost,  

Osrednja 
slovesnost GZŠD 
ob mednarodnem 
dnevu gasilca 
v Šmartnem ob 
Paki

jože miklavc

Z dolgoletnim strokovnim prostovoljnim in trdim delom se skuje srebro in zlato GZS.          Foto  Jože Miklavc 
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obveza  in požrtvovalnost. V gasilski dejavnosti 
se vsi skupaj borimo proti skupnemu sovražniku 
ognju in posledicam naravnih nesreč, ne glede 
na to, od kot prihajamo, kakšno uniformo nosi-
mo ali kateri jezik govorimo. Marsikdo ne razu-
me in nikoli ne bo razumel, kaj žene ljudi gasilce, 
da so pripravljeni žrtvovati svoj prosti čas in celo 
ogrožajo svoja življenja, da rešijo življenja in 
premoženje drugih.  Gasilci se tega zavedamo in 
vemo, da nas k temu žene srčnost in humanost 
do sočloveka, do bližnjega. Vsi skupaj smo lah-
ko hvaležni tudi državi, ki to področje podpira in 
omogoča tehnično in tehnološko opremljenost, 
izobraževanje in usposabljanje gasilskih kadrov 
ter v povezovanju z drugimi institucijami skupaj 
z gasilci tvori mogočno zaščito ljudi, predvsem 
tudi požarno varnost. Spoštovani in dragi odliko-
vanci,  današnja slovesnost je namenjena prav 
vam kot skromna zahvala za vse opravljeno 
delo, ki ste ga opravili v preteklosti, za vse opra-
vljene intervencije, pripravljenost za izobraževa-
nja in različna usposabljanja, za vzgojo mladih 
gasilcev, za vsa odrekanja in številne prosto-
voljne ure ter delo v gasilski organizaciji. Vaše 
poslanstvo pomagati ljudem v stiski, pripravlje-
nost priskočiti na pomoč  ter tudi ob vseh vrstah 
nesreč in povsod tam, kjer je ogroženo življenje 
in premoženje, dokazuje, da je vaše humano 
poslanstvo pomagati v nesrečah neprecenljive 
vrednosti.«   
Svečani zbor gasilcev je nagovoril tudi predsed-
nik GZ Slovenije Janko Cerkvenik, ki je spomnil 
na izjemno organiziranost slovenskega gasilstva 
kot fenomen v mednarodnem prostoru, kot del 
zaščite v sistemu civilne zaščite ter vseljudske 
obrambe. Omenil je tudi dva najbolj izpostavlje-
na in plemenita dogodka: lanskoletno med-
narodno olimpijado gasilcev v Celju in največji 
katastrofalni požar v naravnem okolju na Krasu. 
Za solidarnost in učinkovito posredovanje se je 
zahvalil vsem sodelujočim gasilcem ter drugim 
strukturam, ki so na koncu skupaj le zmogli za-
ustaviti pri nas doslej največjo ognjeno stihijo. 
Slovenskim gasilcem je ob prazniku voščil tudi 
minister za obrambo Marjan Šarec, ki je v osre-
dnjem slavnostnem nagovoru na slovesnosti v 
Šmartnem ponovno poudaril vrednote gasilske 
organizacije, tako prostovoljnih gasilskih dru-
štev kot poklicnih enot v sistemu požarne var-
nosti in gasilstva kot del nenadomestljive zaščite 
ljudi, človeških življenj in varovanja premoženja, 
kot tudi izvajanja številnih intervencij in pomoči 
ob naravnih in drugih nesrečah. Dejal je, da je 
gasilska organizacija najpomembnejša in najšte-
vilčnejša splošno reševalna služba v sistemu 
varstva pred naravnimi in drugimi nesrečami ter 
pomemben dejavnik pri zagotavljanju nacional-
ne varnosti na tem področju. Mednarodni dan 
gasilcev pa je simbolni dan, ko se gasilcem za 
njihove izjemne prispevke skupnosti zahvali tudi 
širša javnost. »Veliko društev beleži že več kot 
100 let delovanja. V Sloveniji skoraj ni vasi, ki ne 
bi imela svojega gasilskega društva. Slovensko 
gasilstvo deluje odlično, to moramo ohranjati 
tudi naprej in se še truditi za izboljšave. V lan-
skem letu smo gasili največji požar v zgodovini 
Slovenije in s skupnimi močmi smo ga pogasili. Iz 
tega požara smo se naučili, kako pomembna je 
pri gašenju podpora iz zraka. Zato smo se hitro 

Župana Občin Šoštanj, Šmartno ob Paki ter minister za obrambo RS Marjan Šarec               Foto  Jože Miklavc 

Praznično ob mednarodnem dnevu gasilca tudi za Gasilsko zvezo Šaleške doline                 Foto  Jože Miklavc 

odločili za nakup letal z gasilno zmožnostjo učin-
kovitega gašenja v naših razmerah. Prvič v zgo-
dovini bomo že v kratkem dobili namenska letala 
za gašenje požarov, že v letošnji požarni sezoni 
bosta v Sloveniji leteli dve, prihodnje leto pa še 
dodatni dve.« Minister je v nepolitičnem tonu na-
daljeval: »Glede na vse posodobitve tudi to ne 
bo rešilo vseh težav. Naravne in druge nesreče 
se bodo dogajale tudi v prihodnje. Gasilec bo 
vedno pripravljen vstati sredi noči in pomagati, 
vendar je v prvi vrsti človek in to moramo še kako 
spoštovati. Nujno je treba osveščati prebivalstvo 
o ravnanju ob naravnih nesrečah, ker to ni in ne 
more biti le stvar in preokupacija gasilcev.« Mini-
ster Šarec je zaključil z besedami: »Danes sem 
tukaj predvsem zato, da se vam zahvalim za vaš 
trud in požrtvovalnost. Naj vam ne zmanjka volje 
in poguma. Z gasilskim pozdravom na pomoč!, 
vsem prejemnikom pa čestitke za danes pode-
ljena državna priznanja in odlikovanja!« Ob izva-
janju glasbenega programa dueta sestre in brata 
Meža iz vasice Gorenje so nato za zasluge v mi-
nulem obdobju in še zlasti v lanskem letu podelili 
visoka priznanja ter državna odlikovanja.  
Plaketo GZŠD je prejel domačin iz vasi Gorenje, 
skoraj 89-letni Cveto Glojek (Florjan), dolgoletni 
član in veteran PGD Paška vas. Državna odliko-
vanja različnih stopenj je prejelo 18 gasilk in ga-
silcev iz vseh PGD Šaleške doline ter PGD Šalek 
plamenico 1. st. ob 90-letnici delovanja. 
Državna odlikovanja so prejeli članice in člani 
s področja PGD občine Šoštanj: Gasilsko odli-
kovanje (GO) 3. st. Darko Stropnik, GO 1. st. Vida 
Stropnik, oba PGD Topolšica; GO 1. st. Marjana 
Škrbot PGD Šoštanj – mesto. Plamenico 3. st. 
Janko Hriberšek, PGD Lokovica ter Janko Jan, 
PGD Gaberke. Plamenico 1. st. pa je prejel član 
PGD Šoštanj-mesto Leopold Koren. Društvu go-
stitelju dogodka PGD Šmartno ob Paki je pripa-
dla srebrna plaketa ob 120. obletnici delovanja, 
državna odlikovanja za posebne zasluge v gasil-
ski organizaciji pa so prejeli Martin Pečečnik iz 
PGD Velenje, Petra Borovšak, PGD Gaberke ter 
Branko Uranjek iz PGD Šoštanj – mesto. Slove-
snost se je zaključila z družabnim srečanjem, na 
katerem so si so-tovariši gasilci in prijatelji imeli 
marsikaj povedati. Govoril je predvsem čut do 
soljudi, spominjanje na dogodke in pripetljaje 
ob mnogih intervencijah in nenazadnje ob priča-
kovanih veselih dogodkih ob prazničnih dneh in 
poletnih veselicah. 

Med prejemniki državnih odlikovanj kar nekaj zaslužnih gasilcev s področja 
PGD občine Šoštanj  Foto  Jože Miklavc 

Marjana Škrbot, GO 1. st. PGD Šoštanj                 Foto  Jože Miklavc 

Vida Podvratnik, GO 1. st. PGD Topolšica                 Foto  Jože Miklavc 

Odlikovanje 1. st. za posebne zasluge za Petro Borovšek iz PGD Gaberke                 Foto  Jože Miklavc 

Državno odlikovanje 1 st.  
za posebne zasluge je pripadlo 
tudi veteranu PGD Šoštanj –
mesto Branku Uranjeku              Foto  Jože Miklavc 

Državi odlikovanji sta prejela tudi Irena Pečečnik PGD Velenje in Darko Stropnik 
iz PGD Šoštanj – mesto                 Foto  Jože Miklavc 



20 l i s t 21

V E L I K I  t r a V E n  2 0 2 3

Šola in vrtec

Ime meseca aprila naj bi izviralo iz latinske 
besede aperire, ki pomeni odpreti in se ujema 
z dejstvom, da so učenke in učenci na široko 
odprli vrata pomladi – brsteči naravi, pomlad-
ni zaljubljenosti in ker je že več kot tri četrtine 
šolskega let za njimi, tudi pomladni utrujenosti. 
Kljub toplim sončnim žarkom, ki so jih vabili k 
poležavanju v naravi, so bili učenke in učenci 
zelo aktivni.
Petošolci so v aprilu izvedli tri dneve dejavnosti. 
Spoznavali so se z zgodovinskimi viri v Vili Mayer, 
na tehničnem dnevu ugotavljali, kako se prenaša 
toplota in na tretjem dnevu dejavnosti raziskova-
li zgodovino kulture oblačenja. Četrtošolci so na 

tehničnem dnevu izdelali škatlico iz lesa, šesto-
šolci so si ogledali Muzej gozdarstva in lesarstva v 
Nazarjah,  osmošolci so v sodelovanju z Medobčin-
sko zvezo prijateljev mladine Velenje in z ERICO-m 
Velenje – Inštitutom za ekološke raziskave izvedli 
okoljevarstveni projekt Varujmo in ohranimo Ša-
leško dolino. Poudarek v letošnjem projektu bo na 
aktualnih problemih v okolju v Šaleški dolini in na 
3. razvojni osi – začenja se namreč gradnja tunela 
Konovo in priključka Škalsko jezero. Devetošolci 
so bili v aprilu seznanjeni z omejitvami za vpise v 
srednje šole. Pred njimi sta še zadnja dva mese-
ca pouka v osnovni šoli. V začetku maja jih čaka 
Nacionalno preverjanje znanja iz slovenščine, 
matematike in glasbene umetnosti, čakajo jih še 
zadnji testi, ustna ocenjevanja in na koncu slove-
sna prireditev ob zaključku osnovne šole – valeta. 
Svoje znanje iz biologije za prehod v srednje šole 
so nadgradili z naravoslovnim dnevom Mikrobiolo-
gija in biotehnologija. 
Starejši planinci so med svoje osvojene slovenske 
vrhove vpisali Donačko goro, učenci podružnične 

šole POŠ Topolšica pa so izvedli planinski izlet po 
Ravenski poti. Sodelovali so na tradicionalni prire-
ditvi  Prihod zelenega Jurija, ki jo je organiziralo 
Turistično društvo Topolšica. Na centralni šoli so 
se z ljudskimi običaji pred veliko nočjo – naravnim 
barvanjem pirhov spoznavali pri pouku gospodinj-
stva. Otroški pevski zbor in zbor prvošolcev Mra-
vljice so s svojimi glasovi popestrili koncert pevke 
Sendi. Pred veliko nočjo smo izvedli zbiralno akcijo 
papirja. Zbrali smo 10.868 kg odpadnega papirja. 
V juniju načrtujemo še zadnjo zbiralno akcijo papir-
ja v tem šolskem letu. 
V aprilu vsako leto poteka zaključek Bralne znač-
ke. To šolsko leto jo je opravilo 571 učencev. 
Zaključno prireditev je z dvema predstavama po-
pestrilo Družinsko gledališče Kolenc.
Na šoli je potekalo državno tekmovanje Pil – Ve-
sela šola, na katerem je sodelovalo preko 90 
učenk in učencev. Naša učenka Ota Potisek, 5. r., 
je prejela srebrno priznanje. Šola je odprla vrata 
tudi 200 mladim tekmovalcem področnega te-
kmovanja iz znanja matematike. Devetošolka Ana 
Novak, ki se je uvrstila na državno tekmovanje, si 
je priborila srebrno Vegovo priznanje. 
Šport in sodelovanje na športnih tekmovanjih je 
del naše šolske kulture. V aprilu so mlajši dečki 
sodelovali v Medobčinskem tekmovanju v malem 
nogometu, kar 108 naših učenk in učencev pa je 
sodelovalo na Medobčinskem prvenstvu v krosu. 
Šestošolci naše šole so tudi v tem šolskem letu 
sodelovali v medobčinskem okoljevarstvenem 
projektu Odpadek naj ne bo samo odpadek. Tema 
letošnjega projekta je bila »MOJ DEŽNIK JE LAHKO 
…«. Učenci so dobili nalogo, da iz starih in poško-
dovanih dežnikov naredijo nekaj novega, nekaj 
uporabnega. In tako so nastale nakupovalne vreč-
ke, svetilniki, sprehajalne palice, kljuke, ogrinjala 
za šolsko torbo, pelerine in še kaj. Strokovna ko-
misija je med vsemi izdelki izbrala najboljša dela. 
Med temi je bilo kar 9 avtorjev iz naše šole: Ema 
Hribernik, Diellza Bardiqi, Vid Pirečnik, Nika 
Smeh, Liam Ibralić, Luka Brglez, Teo Lesjak 
Lukačić, Tai Koželjnik in Martin Krt. Za avtor-
ja najboljšega dela je bil imenovan Vid Pirečnik, 
tretje mesto je osvojila Diellza Bardiqi. Oba sta 
prejela nagrado. Vsi našteti učenci so se udeležili 
zaključne prireditve. Po razglasitvi rezultatov so v 
likovni delavnici grafičnega tiska na papir odtisko-
vali letnice z drevesnih štorov (zapisala mentorica 
Anica Pudgar). 
Mesec april smo zaključili z državno proslavo ob 
dnevu boja proti okupatorju, ki je potekala v telo-
vadnici naše šole. Šolska telovadnica se je spre-
menila v elegantno dvorano z nastopajočimi tudi 
učenci naše šole, ki sodelujejo v orkestru Zarja. 
Direktni prenos po televizijskih ekranih je lepo 
predstavil Šoštanj in našo šolo širni slovenski pu-
bliki.
Čas hitro beži in kmalu bomo zajadrali v poletne 
počitnice. Učenkam in učencem želimo, da zdržijo 
zadnji mesec in pol, se pridno pripravijo na zadnje 
ocene in potem zasluženo uživajo v sončnem in 
sproščenem poletju.

Na Osnovni šoli Karla Destovnika - Kajuha 
smo bogatejši za novo pridobitev, ki bo vse-
kakor zanimiva popestritev pouka. V sklopu 
projekta Manj je več – prijetno, toplo, s ciljem 
in v sodelovanju z LAS Zgornje Savinjske doli-
ne ter Vrtnarstvom Stropnik smo na dvorišču 
šole uredili zunanjo učilnico, ki smo jo opre-
mili z visokimi gredami, ptičjimi hišicami, ho-
teli za žuželke, stoli, tablami … 
Vsekakor si tudi na naši šoli želimo ponuditi 
učencem čim večjo paleto pridobljenih znanj. 
Učilnico smo že izkoristili za učenje. Učenci 
sedmih in osmih razredov so skupaj z Vrtnar-
stvom Stropnik uredili zasaditev. Sodelovali so 
pri oblikovanju in postavitvi zelišč in zelenjave 
v gredice.  Skozi šolsko leto bomo tako lahko 
nabirali zelišča, ki jih bomo uporabljali v sklopu 
pouka, za izdelavo izdelkov za bazar, okrasitev 
mizic in podobno. Seveda bomo učilnico še nad-
grajevali. Trenutno so v izdelavi glinene ploščice 
z oznakami rastlin. Tako bomo združili prijetno 
s koristnim. 
S pomočjo učilnice se bodo učenci z lastnim 
delom učili o skrbi za rastline, sajenju, gojenju 
rastlin, samooskrbi, o pomenu lokalne samo-
oskrbe, biodiverziteti, varovanju okolja, skrbi za 
živali in še več. Učilnico bomo poskušali vključiti 
tudi v pouk pri ostalih predmetih, kjer snov ni 
vezana na notranjo učilnico. Zasnovana je tako, 
da vsebuje stole za celoten razred. Prav tako 
imajo učenci in učitelj, ki izvaja pouk na pros-
tem, na voljo 3 table, manjše lesene podloge za 
zvezke in predvsem lepo naravno okolje. Meni-
mo, da bo učilnica sedaj v toplejših pomladnih 
mesecih še kako koristna. Učenci bodo med 
poukom zamenjali prostor, se nadihali svežega 
zraka in tako še lažje in uspešneje pridobivali 
nova znanja. 

April na OŠ Karla 
Destovnika - 
Kajuha Šoštanj

Zunanja učilnica

š o l a  i n  v r t e c š o l a  i n  v r t e c
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špela plavše

Varujmo in ohranimo Šaleško dolino      Foto Tomaž Repenšek

Barvanje pirhov Foto Bogomira Vrčkovnik

Zbiralna akcija papirja  Foto Bogomira Vrčkovnik

Zunanja učilnica Foto arhiv šole

Zasaditev gredic  Foto arhiv šole

V mesecu maju smo imeli v našem vrtcu prav 
poseben obisk. Obiskala sta nas lovec in lov-
ka, oblečena v lovska oblačila. 
Otrokom sta na primeren način predstavila in 
opisala poklic lovca. Posamezniki so bili zelo 
vedoželjni, najbolj pa jih je zanimalo, zakaj sta 
se odločila za ta poklic. Razložila sta jim, da je 
to predvsem njuna velika ljubezen do narave in 
živali. S pomočjo zgodbe sta otrokom opisala 
delo lovcev, ki nenehno skrbijo za ohranjanje 
divjih živali in narave v našem okolju. Predsta-
vila sta tudi različne živali, ki jih najdemo v 
naših gozdovih, ter kaj vse potrebuje lovec pri 
svojem lovu. 
Za konec sta otroke še prijetno presenetila, 
saj sta jim pokazala preparirane živali. Vsako 
žival sta posebej predstavila in opisala njeno 
življenje ter navade. Otroci so bili nad obiskom 
navdušeni, saj so lahko od blizu videli belega 
dihurja, srninega mladiča, lisico in jelenovo 
glavo. Izkušnja učenja je bila za otroke bogata, 
saj so izvedeli veliko novega o naravi in divjih 
živalih.

Enota Urška aleksandRa sTRopnik

Foto arhiv Vrtca Šoštanj
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Otroci prvega starostnega obdobja enote 
Biba smo ta mesec namenili naravi. Kolikor 
nam je vreme dopuščalo, smo izkoristili za 
igro zunaj in spoznavanje travnika, travni-
ških rastlin in živali.  
Z otroki smo opazovali travnik, njegove prebi-
valce, rastline. Na travniku smo se
igrali gibaln-govorne igre, poslušali zgodbe, 
peli pesmi, raziskovali tla, opazovali
žuželke in prisluhnili različnim zvokom, glaso-
vom. Travnik smo spoznali preko
slik, slikanic, aplikacij, didaktičnih iger.  
Izdelovali smo žuželke (čebele, pikapolonice, 
metulje, gosenice). V skupino smo prinesli (in 
jih opazovali) tudi druge živali, ki živijo na trav-
niku (polže, žabe, mravlje, hrošče, deževnike).  
Z zgodbama Trije metulji in Zelo lačna gosenica 
smo spoznali nove besede, se urili v medse-
bojni komunikaciji, se učili drug od drugega, 
medsebojno sodelovali, spoznali barve, različ-
ne vrste hrane, predvsem pa življenjski ciklus 
metulja.  

Pa je tukaj že mesec maj – mesec, ko vse zeleni, brsti in cveti, leze, 
miga in leti. Tako smo se tudi v naši skupini odločili, da je to odličen 
čas za raziskovanje travnika in njegovih malih prebivalcev. 
Pripravili smo si vso potrebno opremo, da se prelevimo v čisto prave raz-
iskovalce – povečevalna stekla, raziskovalne posode in ostale pripomoč-
ke. Vendar pa se vreme z nami tokrat zares ni strinjalo. Velika količina 

dežja nam je preprečila, da bi lahko bližnje travnike raziskovali s takšno 
vnemo, kot smo si zamislili. Seveda še vedno izkoristimo vsako prilož-
nost, ki se nam ponudi, znašli pa smo se tudi nekoliko drugače. Otroci 
zelo zavzeto in z velikim veseljem kar v igralnico prinesejo živalice, ki jih 
popoldne najdejo zunaj – na travniku, dvorišču ali na vrtu. Prinesli so že 
polžke, čričke, črvičke, deževnike itd. Vse te živalice dopoldne zavzeto 
opazujemo, se o njih pogovarjamo, potem pa jih spustimo nazaj v narav-
no okolje, kjer se tudi najbolje počutijo. 
Kljub temu da nam v vrtcu res nikoli ni dolgčas in da si znamo kljub ki-
slemu vremenu popestriti vsak dopoldan, si res želimo, da bi se vreme 
kmalu popravilo in nam omogočilo še veliko obiskov bližnjih travnikov, ki 
jih bomo raziskovali v spremstvu sonca in bolj prijetnih temperatur.

Pojdimo v naravo

Travnik in travniške živali v 
vrtcu

saRa sTeineR 

naTaša TeRžan

Foto Sara Steiner

Foto Jasmina Stropnik Foto Jasmina Stropnik

  
amadeja kompRej beRce

VODORAVNO
1. Izraz za pokovko
7. Plačevanje alimentov
9. Organ vida
10. Darilce, poklonček
11. Miran Lesjak
13. Elda Viler
15. Holmij
18. Potresni val, tsunami
21. Verthajmska ključavnica
24. Tnala, klada
25. Nekdanja davščina
26. Atek, ati
27. Posoda za pitje piva
29. Mesto na S Madžarske

RAZVEDRILO

 

5    7   8 4 
6  9  3  2   
  7  4   1 3 

4   1  7 8  2 
    9     
  3     9 6 

1 8   6 3  2  
9 6  4 1 5 3 7  
3  4 9    6 1 

 

 

  

 

NAVPIČNO
2. Veliko finsko jezero
3. Osebni zaimek
4. Košarkarski trener Sagadin
5. Veseljaško življenje
6. Beseda, prevedena iz drugega jezika
8. Elastično vlakno
12. Mikrob, ki povzroča gonorejo
14. Vzdahnitev
16. Srbska glasbena skupina
17. Gorovje med Slovenijo in Avstrijo
19. 60 minut
20. Zidna luknja
22. Mozoljavost
23. Oseba, ki zamenja igralca v nevarnih prizorih
28. Čačka

r a z v e D r i l o

Vnuk, ki je služil vojsko, pošlje babici paket, v katerem je 
ročna bomba, zraven pa listek: 
Babica, če potegneš za zanko, dobim dva dni dopusta.
Odloči se sama!

***

Desetar razlaga vojakom zakon težnosti:
»Če vržete kamen v zrak, pade nazaj na zemljo. To je zakon 
težnosti.«
»Kaj pa, če pade v vodo?«
»To pa ni več naša stvar, s tem naj se ukvarjajo pri mornarici!«

Šali
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V sredo, 10. maja 2023, so na Medobčinski zvezi prijateljev 
mladine (MZPM) Velenje objavili razpis za vpis v poletno poči-
tniško varstvo mlajših šolarjev. Letos bo potekalo že šesto leto 
zapored. Izvajali ga bodo skupaj z Mladinskim centrom Velenje 
in to vseh 9 polnih počitniških tednov. S tem bodo olajšali pole-
tne skrbi starše otrok od 6 do 10. leta starosti, ki so težko sami 
doma. Starši lahko za posameznega otroka izberejo dva tedna, 
ko varstvo najbolj potrebujejo. Če bo v katerem od tednov os-
talo prosto mesto, jih bodo lahko vključili še za dodatni teden.  
V varstvo sprejemajo le otroke zaposlenih staršev, ki poleti 
varstvo res potrebujejo. 
Potreba po varstvu mlajših šolarjev je v Šaleški dolini velika, otroci 
pa se v poletnem počitniškem varstvu odlično počutijo, saj organi-
zatorji poskrbijo za pester, ustvarjalen in športno obarvan program. 
Lani so v počitniško varstvo vključili 150 otrok, večino po dva tedna, 
nekaj pa tudi za več tednov, tako da so po dnevih našteli 733 vklju-
čenih otrok.
Poletno počitniško varstvo otrok bo tudi letos namenjeno otrokom 
iz Mestne občine Velenje, ki jih je vsako leto največ, občine Šo-
štanj in občine Šmartno ob Paki od (zaključenega) prvega razreda 
osnovne šole. Varstvo bo organizirano ob delavnikih v juniju, juliju 
in avgustu, od 7.00 do 16.00 ure.  Od 26. junija do 30. julija bo poči-
tniško varstvo potekalo v Vili Rožle, od 31. julija do 11. avgusta 2023 
pa  v prostorih Mladinskega centra Velenje (na  Efenkovi 61). Od 14. 
avgusta do 25. avgusta se bo počitniški živ-žav spet vrnil v Vilo Ro-
žle, kjer je sedež MZPM Velenje.  V času počitniškega varstva bodo 

za varovanje in animacijo otrok skrbeli zaposleni na MZPM Velenje 
in v Mladinskem centru Velenje, prostovoljci obeh organizacij, ki 
imajo pedagoško predznanje, ter dijaki preko projekta »Čisto moje 
Velenje«, ki se jim bodo pridružili tudi dijaki iz Občine Šoštanj. Ot-
roci bodo v času varstva v Vili Rožle uporabljali športne površine v 
Sončnem parku, ustvarjali bodo v različnih ustvarjalnih delavnicah, 
brali pod krošnjami dreves, igrali družabne igre, hodili na kratke 
izlete, ob upoštevanju vseh varnostnih ukrepov jih bodo obiskali 
zanimivi gostje … Tudi v času, ko bo varstvo potekalo v Mladinskem 
centru Velenje, bodo otroci veliko zunaj, hodili bodo na izlete, se 
ukvarjali s športom … 
V času počitniškega varstva bodo otroci dobili sadno malico in 
toplo kosilo. Cena za enotedensko počitniško varstvo za posame-
znega otroka je za starše 50 evrov, razen za teden od 14. do 18. 
avgusta, ko bo zaradi praznika varstvo potekalo 4 delovne dni. 
Cena za ta teden bo 40 evrov. Zadnji poln teden v avgustu, ko bo 
v Vili Rožle potekal projekt Sončno mesto, ki bo vsebinsko še bolj 
bogat, bo cena za ta teden 60 evrov. V Sončno mesto bodo lahko 
starši vključili tudi otroke starejše od 10 let, prav tako pa bodo imeli 
organizirano prehrano. Program počitniškega varstva sofinancirajo 
MO Velenje ter občini Šoštanj in Šmartno ob Paki. Veliko dela bo 
opravljenega prostovoljno, zato je cena staršem dostopna, saj z njo 
v večini pokrijejo stroške prehrane. 
Prijavnica za vpis otrok v poletno počitniško varstvo za mlajše 
osnovnošolce je objavljena na spletni strani MZPM Velenje (www.
vilarozle.si), povezava do novice in prijavnice: Poletno počitniško 
varstvo v Vili Rožle in Mladinskem centru Velenje v letu 2023 | 
MZPM Velenje - Vila Rožle (vilarozle.si)
Število prostih mest je omejeno, zato za posamezen teden vpisuje-
jo do zapolnitve prostih mest. Za več informacij lahko tudi pokličete 
na MZPM Velenje (03 897 75 40).

Letos bodo otroci in mladostniki iz Šaleške 
doline letovali v Pacugu in Poreču
Velenje – Medobčinska zveza prijateljev mladine (MZPM) Vele-
nje bo tudi letos v času poletnih počitnic izvedla dve desetdnevni 
zdravstveni letovanji otrok in mladostnikov ob morju. Prva izmena 
se bo na nepozabno morsko dogodivščino odpravila 12. 7. 2023 
v Pacug, zeleno oazo ob slovenski obali, kjer bodo letovali do 
22. 7. 2023. Druga izmena bo počitnice preživela v Poreču, od 
10. 8. do 20. 8. 2023. Obe letovanji bosta torej trajali polnih 10 
dni, program pa bo zelo pester. Ker je MZPM Velenje pridobila 

sredstva Ministrstva za zdravje RS za sofinanciranje letovanja za 
154 otrok in mladostnikov iz Šaleške doline, bo cena letovanja za 
tiste otroke in mladostnike, ki pridobijo pozitivno mnenje zdrav-
nika, da so upravičeni do zdravstvenega letovanja, zelo ugodna. 
Na zvezi upoštevajo tudi premoženjsko stanje družine, zato za 
vpis potrebujejo veljavno odločbo o odmeri otroškega dodatka. 
Otrokom z vzgojitelji, predanimi prostovoljci MZPM Velenje, ved-
no pričarajo nepozabne počitnice, na katerih mladi stkejo nova 
prijateljstva, predvsem pa okrepijo svoj imunski sistem, zato so 
v zimskih mesecih leta bolj zdravi. Ogromno jim pomeni tudi dru-
ženje z vrstniki in spoznavanje novih prijateljev. Neplavalci ima-
jo v koloniji organiziran plavalni tečaj pod vodstvom plavalnega 
učitelja, zato večina v času letovanja že splava, slabi plavalci pa 
okrepijo znanje plavanja. Predšolski otroci, ki so že dopolnili 6 let 
starosti in gredo jeseni v šolo, bodo lahko letovali le v prvi izmeni, 
torej v Pacugu.
Starše in otroke vabijo, da se odločijo za letovanje ob morju in čim 
prej uredijo vse potrebno za vpis, ki bo potekal v Vili Rožle (Ašker-
čeva 21, 3320 Velenje), od četrtka , 4. 5. 2023, dalje. Za dodatne 
informacije lahko pokličete na MZPM Velenje  (03  897 75 40) ali 

pišete na mzpm.velenje@vilarozle.si.

Tudi letos poletno počitniško 
varstvo za mlajše šolarje 

4. maja v Vili Rožle 
začenjajo vpis otrok v 
poletni koloniji ob morju

MZPM Velenje

m z p m  v e l e n j e


